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XXVII. ročník č. 4/2020 vydáva mesto Sládkovičovo

Konkurz na vyrovnanie úpadcu PD Sládkovičovo bol ukončený
V  obchodnom  vestníku  SR  bolo  dňa 

12.10.2020  pod  číslom  K074307 zve-
rejnené  Rozvrhové  uznesenie  Krajského 
súdu v Bratislave vo veci úpadcu - Poľno-
hospodárske družstvo Sládkovičovo, IČO: 
00 678 996. Na základe rozvrhu speňaže-
ného majetku  z  konkurznej  podstaty  má 
Mesto Sládkovičovo dostať 112 290,21 €.

Konkurz  o  vyrovnaní  PD  Sládko-
vičovo  sa  začal  na  základe  rozhodnu-
tia  Krajského  súdu  v  Bratislave  zo  dňa 
21.12.1998, číslo konania 6K/3/1998-924. 
Správcom konkurznej podstaty sa stal Ing. 
Dušan  Noskovič.  Ten  na  začiatku  roka 
2017 zo svojej funkcie odstúpil a konkurz 
o vyrovnaní dokončil JUDr. Peter Bojda. 

Nebol  som  spokojný  s  prácou  Ing. 
Dušana  Noskoviča,  ktorý  mal  nadštan-
dardné  kontakty  na  Krajskom  súde  v 
Bratislave,  kde  jeho manželka  pracovala 
ako sudkyňa konkurzného súdu. A tak sa 
mohlo  stať,  že  všetky  nehnuteľnosti  PD 
Sládkovičovo  boli  predané mimo  dražby 
so súhlasom Krajského súdu v Bratislave 
v osobitnom ponukovom konaní. Stále je 
to lepšie v porovnaní s tým, čo sa stalo pri 
speňažení majetku Ľanárskych a konopár-
skych závodov š.p., pri ktorom počas Me-
čiarovej  éry  správkyňa  konkurznej  pod-
staty  predala  časť  majetku  so  súhlasom 
Krajského súdu v Bratislave ako „priamy 
predaj vopred určenému vlastníkovi“.

Od roku 2012 som bol  trikrát nazrieť 
do  spisov  konkurzu  PD  Sládkovičovo 
na Krajskom  súde  v Bratislave.  Z  doku-
mentov sme si vyhotovili  fotokópie a po 
preštudovaní  spisu konkurzu vzniklo po-
dozrenie, že správca konkurznej podstaty 
uvedený konkurz viedol netransparentne, 
špekulatívne a v neprospech veriteľov. 

Časť majetku PD Sládkovičovo tvorili 
aj nehnuteľnosti urbariátu. Na základe zá-
kona  o  reštitúcii  nehnuteľnosti Urbariátu 
Sládkovičovo vo výmere viac ako 400 ha 
ornej  pôdy  a  nehnuteľnosti  v intraviláne 
mesta prešli do majetku PD Sládkovičovo. 
V roku 2010 sa cena ornej pôdy pohybo-
vala od 0,30 eur do 0,35 eur. Keby správca 

predal ornú pôdu v roku 2010 v dražbe za 
cenu 0,30 eur/m2, príjem by mohol byť za 
jej odpredaj 1 200 000 eur. Okrem ornej 
pôdy vlastnilo PD Sládkovičovo aj ďalší 
majetok,  ako  som  spomenul  –  pozemky 
urbariátu  v intraviláne,  tak  je  suma  ur-
čená  v rozvrhu  na  vyplatenie  vo  výške 
710 077,81 eur veľmi nízka. Z horeuvede-
ných skutočností je  moje tvrdenie o špe-
kulatívnom  vedení  uvedeného  konkurzu 
opodstatnené.

Správca konkurzu na naše listy zásad-
ne neodpovedal, a čo ma počas konkurzu 
prekvapilo, nezvolal žiadnu schôdzu veri-
teľov. V roku 2016 bolo ukončené speňa-
ženie majetku úpadcu a preto nechápem, 
prečo  bolo  až  v  roku  2020    schválené 
Rozvrhové uznesenie. V roku 2016 som 
oslovil najväčšieho veriteľa – Konsolidač-
nú banku a.s. a žiadal som ju o spoločný 
postup  v  uvedenej  veci  a  navrhol  som 
zvolanie  schôdze  veriteľov.  Konsolidač-
ná  banka  a.s.  však  spoluprácu  odmietla 
s tým, že banka je s prácou správcu kon-
kurznej podstaty Ing. Dušanom Noskovi-
čom spokojná. V roku 2017 Konsolidačná 
banka  a.s.  uviedla  v  centrálnom  registri 
pohľadávky  PD  Sládkovičovo  vo  výške 
574 224 eur. V roku 2020 tieto pohľadávky 
už  tam  nie  sú.  Čo  sa  stalo?  Nás  však 
zaujíma predovšetkým pohľadávka mesta, 
ktorá  bude konečne po 22 rokoch vyrov-
naná.

Osobné skúsenosti

So  správcom  konkurznej  podsta-
ty,  Ing.  Dušanom  Noskovičom, mám 
osobné skúsenosti. 

Na  základe  zákona  o  reštitúcii  časť 
majetku  Urbariátu  Sládkovičovo  (viac 
ako  500  ha  ornej  pôdy  a  nehnuteľnos-
tí  v  intraviláne)  prešla  do  majetku  PD 
Sládkovičovo.  Dňa  02.01.2010  správ-
ca  konkurznej  podstaty  prostredníc-
tvom  inzerátov  v  denníkoch  Sme  a  Új 
Szó  ponúkol  na  predaj  časť majetku  PD 
Sládkovičovo, a  to ornú pôdu v celkovej 

výmere viac ako 380 ha. Po predchádza-
júcej porade s viacerými členmi urbariátu, 
ako  spoluvlastník  nehnuteľnosti,  som  sa 
rozhodol  využiťsvoje  predkupné  právo. 
Na základe platného zákona som mal pred 
ukončením  ponukového  konania  zapla-
tiť  cenu  nehnuteľnosti  podľa  znaleckého 
posudku a oznámiť správcovi skutočnosť 
o využití  predkupného práva. Ing. Dušan 
Noskovič však v rozpore so zákonom za-
budol  zverejniť  cenu  nehnuteľností  pod-
ľa  znaleckého posudku. Napísal  som  list 
správcovi  konkurznej  podstaty  a  žiadal 
som o zverejnenie ceny nehnuteľností, to 
však  Ing. Dušan Noskovič  listom zo dňa 
01.02.2010  odmietol.  Nasledovali  súdy, 
ktorý  súd  bude  uvedený  prípad  pojedná-
vať,  zrejme Noskovičovci  šikovne  zaria-
dili. Podanie mal prerokovať Okresný súd 
v  Galante  (nehnuteľnosti  sa  nachádzali 
v okrese Galanta). Okresný súd v Galan-
te  zaslal  podanie  na  Okresný  súd    Bra-
tislava  III.  s  tým,  že  nie  je  kompetentný 
o podaní rokovať. Okresný súd Bratislava 
III. prípad vrátil s tým, že nehnuteľnosti sa 
nachádzajú v okrese Galanta. Po niekoľ-
kých prestrelkách sme dostali predvolanie 
z Krajského súdu  Bratislava, že on bude 
rozhodovaťv tejto veci.

1. Prvostupňový  súd  –  Krajský  súd  Bra-
tislava.  Súdne  pojednávanie  trvalo  8 
minút.  Ako  žalobcovia  sme  sa  s  na-
ším  právnym  zástupcom  ani  nedostali 
k slovu. Sudca poučil pána Ing. Dušana 
Noskoviča, že mal zverejniť cenu podľa 
znaleckého posudku v ponukovom ko-
naní ako cenu najnižšieho podania. Ing. 
Dušan Noskovič uviedol, že urobil chy-
bu, že v ponukovom konaní nezverejnil 
cenu, no argumentoval,  že  ju    oznámil 
žalobcovi medzi štyrmi očami. Na zák-
lade  tohto  tvrdenia, bez vypočutia pro-
tistrany,  súd  rozhodol  v  prospech  Ing. 
Dušana Noskoviča.

2. Odvolací  súd  –  Najvyšší  súd  Sloven-
skej  republiky. Odvolací  súd  rozhodol, 
že  práva  žalobcu  boli  porušené  tým, 
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Z 23. mimoriadneho zasadnutia MZ v Sládkovičove zo dňa 24. 9. 2020 

Konkurz na vyrovnanie úpadcu PD Sládkovičovo bol ukončený

Oprava Pomníka padlým v 1. svetovej vojne v Sládkovičove

Z 24. zasadnutia MZ v Sládkovičove zo dňa 30. 9. 2020 

MESTO INFORMUJE

Mestské zastupiteľstvo schválilo:

•  Program  rokovania  23.  mimoriadneho 
zasadnutia MZ v Sládkovičove.

•  Predloženie žiadosti mesta Sládkovičo-

vo  o  poskytnutie  nenávratného  finanč-
ného  príspevku  za  účelom  realizácie 
projektu:  „Smart  plán mesta  Sládkovi-
čovo“,  zabezpečenie  realizácie  projek-
tu, spolufinancovanie projektu vo výške 

Mestské zastupiteľstvo schválilo:
•  Program rokovania 24. zasadnutia MZ 
v Sládkovičove.

•  Prijatie  návratnej  finančnej  výpomo-
ci    z  dôvodu  kompenzácie  výpadku 
dane z príjmov fyzických osôb v roku 
2020  v  dôsledku  pandémie  ochore-
nia  COVID-19  od  Ministerstva  fi-
nancií  Slovenskej  republiky  vo  výške 

   123 322 eur.
•  Návrh Komisie kultúry pri MZ v Slád-
kovičove  a  Komisie  športu  pri  MZ 
v  Sládkovičove    na  zníženie  schvále-
ných dotácií z rozpočtu mesta Sládko-

vičovo na rok 2020 v celkovej vo výške 
8 550 eur.

•  Návrh  Komisie  kultúry    pri  MZ  na 
poskytnutie  dotácie  z  rozpočtu  mesta 
Sládkovičovo na rok 2020 pre OZ Dol-
nozemský  evanjelik  Sládkovičovo  vo 
výške 1 000 eur na vydanenie publiká-
cie Pitvarošské nárečie.

•  Zrušenie uznesenia č. 176/MZ-2020 zo 
dňa 18.6.2020, ktorým bolo schválené 
odpustenie nájomného a nákladov spo-
jených s užívaním spoločných priesto-
rov  v  budove    Polikliniky  za  mesiac 
apríl    vo  výške  50%,  za máj  20%  na 

základe  žiadostí  používateľov  spoloč-
ných priestorov.

•  Odpustenie nájomného a nákladov spo-
jených s užívaním spoločných priesto-
rov v budove   Polikliniky, za obdobie 
apríl  až  jún  2020  na  základe  žiadosti 
používateľov spoločných priestorov.

•  3. úpravu rozpočtu mesta Sládkovičovo 
v roku 2020 navýšením príjmovej časti 
o 99 023 eur a výdajovej časti rozpočtu 
vo výške 31 321 eur.

•  Plán kontrolnej činnosti hlavného kon-
trolóra na II. polrok 2020.

•  Odpredaj majetku mesta Sládkovičovo 

25 701,35 €, t. j.  5% zo sumy celkových 
oprávnených výdavkov.

Celé znenie zápisnice je uverejnené na 
www.sladkovicovo.sk

Prvá etapa opravy Pomníka padlým I. 
svetovej  vojny  v  Sládkovičove  na  Fučí-
kovej ulici bola ukončená. Rekonštrukcia 
sochy sa začala na jeseň 2018. Zahájeniu 
prác predchádzalo  zameranie  skutočného 
stavu, odobratie vzorky a následné vyho-
tovenie skúšky pevnosti betónového pod-
stavca. Po meraní vlhkosti a po privolaní 
odborníkov  na  sanáciu  betónových  kon-
štrukcií bol navrhnutý a odsúhlasený po-
stup rekonštrukčných prác. Po odstránení 
pôvodného umelého kameňa,  bola  vyho-

tovená  injektáž  a  podklad  bol  napustený 
špeciálnym materiálom,    aby  sa  vytvoril 
adhézny mostík. Problémy nastali pri vy-
hotovení umelého kameňa. Subdodávateľ 
týchto prác bol odvolaný a následne boli 
oslovení ďalší subdodávatelia. Po vyhoto-
vení vzoriek bola vybraná pre  túto prácu 
spoločnosť  Renova  -  ART,  s.r.o.  Sereď. 
Práce  s  umelým  kameňom  sú  ukončené.  
Po  rozobratí  lešenia  nasleduje  osadenie 
žrde na zástavu. V súčasnosti pripravuje-
me  druhú  etapu  rekonštrukcie,  tou  bude 

vybudovanie  okrasného  oplotenia  okolo 
pomníka  a  vyhotovenie  chodníka  k  sú-
časným  schodom  tejto  dominanty mesta. 
V najbližších novinách pokračujeme s in-
formáciami o sochárovi pomníka a o sláv-
nostnom  odhalení  Pomníka  padlým  v  1. 
svetovej vojny v Sládkovičove.

Ing. Anton Szabó
primátor mesta

že  správca mu  odmietol  oznámiť  cenu 
podľa  znaleckého  posudku  a  tak  jeho 
predkupné  právo  podľa  Občianskeho 
zákonníka bolo porušené.

3. Odvolací  súd– Najvyšší  súd Slovenskej 
republiky.  Na  základe  odvolania  Ing. 
Dušana Noskoviča zasadol Najvyšší súd 
v  tom  istom zložení,   v ktorom zasadol 
2. odvolací súd. Teraz však po krátkom 
procese nasledoval scenár prvostupňové-
ho súdu. Po poučení Ing. Dušana Nosko-
viča, že mal zverejniť cenu podľa znalec-
kého posudku v ponukovom konaní ako 
cenu  najnižšieho  podania,    Ing.  Dušan 
Noskovič uviedol, že pochybil v tom,  že 
v  ponukovom  konaní  nezverejnil  cenu,  
a  uviedol,  že    ju    oznámil  žalobcovi 
medzi  štyrmi  očami.  Na  základe  jeho 
tvrdenia a bez vypočutia protistrany, ten-
tokrát Najvyšší súd  rozhodol v prospech 

Ing. Dušana Noskoviča.
4. Ústavný súd Slovenskej republiky. Ná-
sledne  som  podal  podanie  na  Ústavný 
súd  Slovenskej  republiky.  Obsahom 
môjho  podania  bolo,  že  boli  porušené 
moje práva a Krajský  súd v Bratislave 
ako aj Najvyšší súd Slovenskej republi-
ky rozhodli v uvedenom prípade na zák-
lade jednostranného tvrdenia žalované-
ho, ktorý napriek písomným dokumen-
tom  tvrdil,  že niečo oznámil  žalobcovi 
medzi štyrmi očami, pričom súd nepri-
hliadol  na  tvrdenie  protistrany,  čo  je 
protiústavné a nezaručuje rovnosť pred 
súdom. Moje podanie bolo zamietnuté.

5. Súdny  dvor  v Haagu.  Prípad  sa  dostal 
na Súdny dvor v Haagu, a ten rozhodol 
na základe Ústavného súdu Slovenskej 
republiky. Potvrdilo  sa,  že pred  súdom 
nie sme si rovní...

Vo  veci  porušenia  ústavného  práva 
„byť pred súdom rovný“, som napísal listy 
na Generálnu  prokuratúru  Slovenskej  re-
publiky, ministerke spravodlivosti Sloven-
skej republiky, predsedníčke Najvyššieho 
súdu  Slovenskej  republiky.  Od  každého 
som  dostal  takmer    identické  odpovede: 
Súdy v Slovenskej republike sú slobodné 
a  nezávislé.  Slobodne  a  nezávisle  môžu 
prijať rozhodnutie v prospech jednej sku-
piny bez toho, aby znášali zodpovednosť, 
bez  toho,  aby  boli  kontrolované.  Majú 
voľnú  ruku,  nemusia  dodržiavať  zákony 
a  Ústavu  Slovenskej  republiky  už  vôbec 
nie.

Ing. Anton Szabó
primátor mesta
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Z 24. zasadnutia MZ v Sládkovičove zo dňa 30. 9. 2020 

ŠKOLY

z  dôvodu  hodného  osobitného  zreteľa 
pre žiadateľa Ľudovíta G. a jeho man-
želky za kúpnu cenu 20,- €/m2.

•  Ukončenie  nájomnej  a  mandátnej 
zmluvy  na  prenájom  domu  smútku, 
prevádzkovanie  pohrebnej  služby  a  
pohrebiska s  Mgr. Euridikou H. – SO-
NÁTA dohodou k 30.9.2020. 

•  Uzatvorenie  mandátnej  a  nájomnej 
zmluvy  na  prenájom  domu  smútku, 
prevádzkovanie  pohrebnej  služby    a  
pohrebiska s Ernestom M., Veľké Úľa-
ny na dobu určitú od   01. 10.2020 do 
31.12.2020.

•  Podmienky Obchodnej verejnej súťaže  
na      prenájom  domu  smútku  v  Slád-
kovičove  a  o  najvýhodnejší  návrh  na 
uzavretie  zmluvy  na  prevádzkovanie 
pohrebnej služby a pohrebiska v mes-
te  Sládkovičovo  od  1.1.2021  na  dobu 
5 rokov.

•  Pridelenie  trojizbového  nájomného 
bytu po Mgr. Marekovi B. Nikolete N. 
od 01.10.2020 na dobu určitú – na je-
den rok.

•  Pridelenie  trojizbového  nájomného  
bytu  po  Ondrejovi  K.   Andrei  D.  od 
01.11.2020  na  dobu  určitú  –  na  jeden 
rok.

•  Pridelenie  jednoizbového  nájom-

ného  bytu  po    Andrei  D.  Eve  H.  od 
01.11.2020  na  dobu  určitú  –  na  jeden 
rok.

•  Dodatky k nájomným zmluvám na pre-
dĺženie nájmu priestorov v budove TI 
Inovatech Sládkovičovo.

•  Uzatvorenie nájomných zmlúv na pre-
nájom nebytových priestorov v budove 
TI Inovatech.

•  Vyhlásenie  verejnej  obchodnej  súťa-
že  na  odpredaj  časti  pozemku  parc. 
č. 2605/3, parcela  registra „C“ v k. ú. 
Sládkovičovo.

•  Zrušenie  uznesenia    č.  155/MZ-2020 
zo dňa 11.03.2020, ktorým bolo schvá-
lené  uzatvorenie  zmluvy  o  bezodplat-
nom prevode vlastníctva pozemkov vo 
verejnom  záujme  medzi  Slovenským  
pozemkovým fondom a Mestom Slád-
kovičovo.

•  Bezodplatný prevod pozemkov v sprá-
ve  Slovenského  pozemkového  fondu 
vo verejnom záujme na obec Sládkovi-
čovo z dôvodu realizácie  verejno-pros-        
pešnej  stavby  „Kanalizácia  a  ČOV, 
Sládkovičovo,  Nový  Dvor“  na  pred-
metných pozemkoch.

Mestské zastupiteľstvo vzalo na vedo-
mie:
•  Kontrolu  plnenia  uznesení  z  20.,  21., 
22.  a  23.  zasadnutia MZ,  ktorú  vyko-
nal hlavný kontrolór mesta  Ing. Pavol 
Doval.

•  Správu  o  výsledku  kontroly  stavu  a 
vývoja  dlhu  mesta  Sládkovičovo  k 
31.8.2020 spracovanú hlavným kontro-
lórom.

Mestské zastupiteľstvo poverilo:
•  Hlavného kontrolóra  Ing. Pavla Dova-
la vykonaním kontrol podľa schválené-
ho Plánu kontrol na II. polrok 2020.

•  Primátora  mesta  podpísaním  nájom-
ných  zmlúv  a  dodatkov  na  predĺženie 
nájomných zmlúv o prenájme priesto-
rov v budove TI Inovatech Sládkovičo-
vo.

Mestské zastupiteľstvo neschválilo:
•  Žiadosť  J  &  J    Property  Invest,  s.r.o. 
o schválenie podnikateľského zámeru – 
vybudovanie  a následné prevádzkova-
nie čerpacej stanice PHM na parcelách 
v k. ú. Sládkovičovo časti „Novodvor-
ský hon“. 

Celé znenie zápisnice je uverejnené na 
www.sladkovicovo.sk

Spomienka na 29. august 1944

Slávnostným  aktom  kladenia  vencov 
si dňa 28.  augusta 2020 občania Sládko-
vičova uctili 76. výročie Slovenského ná-
rodného povstania.

Po odznení Štátnej hymny a prednese 
básní v podaní Aleka Bartaloša a Mgr. Ka-
talin Balogh moderátor slávnostného aktu 
poslanec Mestského zastupiteľstva  PhDr. 
Attila Takács privítal prítomných a vyzval  
Ing.  Jozefa  Janského,  predsedu oblastné-
ho výboru Zväzu protifašistických bojov-
níkov,  k  prednesu  hlavného  prejavu.  Vo 
svojom vystúpení pán Janský  vzdal hold 
vojakom  a  občanom  Slovenska,  ktorí  sa 

zapojili do boja proti fašistickým nemec-
kým hordám okupujúcim naše územie. Po 
porážke povstania prešli vojenské i polo-
vojenské  jednotky k partizánskemu boju, 
ktorý bol ukončený kapituláciou Nemecka 
v roku 1945. Po vystúpení Ing. Janského 
sa  slova  ujal  primátor  mesta  Ing. Anton 
Szabó  a  pripomenul,  že  vďaka  SNP    ži-
jeme v  takých demokratických podmien-
kach ako žijeme teraz, no žiaľ fašizmus je 
stále prítomný. Preto vyzval občanov, aby 
nikdy  nezabudli  na  odkaz  Slovenského 
národného povstania a uctili  si všetkých, 
ktorí  sa museli  obetovať  a položili  svoje 

životy  v  boji  proti  nacistickému Nemec-
ku a fašistickému Slovenskému štátu. Na 
záver  sa  poďakoval  všetkým účastníkom 
tejto spomienky.

Po  odznení  príhovorov,  počas  znenia 
hudby  pochodu  Padlých  revolucionárov 
boli k pamätným tabuliam položené ven-
ce.

Po slávnostnom akte kladenia vencov 
sa  poslanec  Mestského  zastupiteľstva 
PhDr. Attila  Takács  prítomným  poďako-
val za účasť.

Zuzana Červenková
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Zo života ZŠ s MŠ K. Kuffnera

Pár slov na úvod nového školského 
roka ...

My  pedagógovia  a  dúfam,  že  aj  žiaci, 
sme  sa  tešili  na  začiatok  školského  roka 
2020/2021. Pri „netradičnom“  dištančnom 
vzdelávaní  v  predošlom  školskom  roku 
v dôsledku COVID- 19 sme všetci mali ná-
ročnejšie podmienky na prípravu a realizá-
ciu  výchovno-vzdelávacieho  procesu. Dú-
fali  sme, že budeme môcť  riadne nastúpiť 
do školských lavíc.

Cez prázdniny sme načerpali  nové sily, 
s  ktorými  môžeme  vykročiť  do  plnenia 
rôznych úloh,  ktoré nám nový školský rok 
prinesie.

Slávnostné  otvorenie  školského  roka 
sme  uskutočnili  v  exteriéri  školy  v  dvoch 
etapách.  O  8,00  h  sa  konalo  pre  žiakov 
1.stupňa,  kde  pán  primátor  Ing.  Anton 
Szabó a riaditeľka školy privítali všetkých 
a najmä našich prváčikov. Tento rok máme 
tri  prvé  triedy  so  47  prváčikmi. O  9,00  h 
sme  otvorili  nový  školský  rok  pre  žiakov 
2.stupňa ZŠ. Počet žiakov nám mierne stú-
pol na 351, navýšili sa nám aj triedy v škol-
skom klube detí na 5 tried.

Privítali sme nielen nových žiakov, ale 
aj  pedagógov.  Rady  učiteľov  posilnili  an-
gličtinárky Mgr. Daniela Pospíšová a Mgr. 
Edita Frantová, rady vychovávateliek Mgr. 
Katarína Tavaliová a Bc. Claudia Rechtová.

Pýšime  sa  tromi  novými  odbornými 
učebňami, na ktoré dostalo Mesto Sládko-
vičovo financie  a  ktoré  v  tomto  školskom 
roku začneme používať, konkrétne prírodo-
vednú učebňu, dielne a notebookovú učeb-
ňu.  Rodičia  nám  dokúpili  drevené  stoly 
a lavice pred budovu školy, takže vyučova-
nie vonku v parčíku môže prebiehať súbež-
ne v troch triedach.

Škola ponúka až 21 záujmových útva-
rov cez vzdelávacie poukazy a väčšiu  po-
nuku krúžkov máme aj cez centrum voľné-
ho času.

Škola nie je len vzdelávanie, učebné os-
novy a plány, dobrá škola je živý organiz-
mus, v ktorom fungujú dobré medziľudské 
vzťahy, vzájomný rešpekt k svojim právam, 
ale i uvedomenie si prvoradých povinností. 
Takou školou sa snažíme byť.

Tešíme sa na spoluprácu s našou mater-
skou  školou,  ktorá  nám  pripravuje  šikov-
ných predškolákov a základnou umeleckou 
školou. Tešíme sa na spoluprácu s mestom, 
združením  rodičov,  radou  školy  a  inými 
spoločenskými organizáciami v obci.

Želáme  všetkým  veľa  úspechov,  aby 
školský  rok  bol  plný  zaujímavých projek-
tov,  súťaží,  hier,  aby  sme    zažívali  školu 
hrou,  tešili  sa  zo  spoločenských  a  športo-
vých podujatí, aby bol školský rok pestrý, 
veselý, plný nových objavov. 

                     PaedDr. Slávka Kramárová, 
riaditeľka školy

24.-28.  augusta  2020  na  našej  škole 
prebiehal týždňový turnus Letnej školy fi-
nancovanej cez grantovú výzvu podpore-
nú MŠVVaŠ SR. Našu letnú školu sme na-
zvali Kuffneráčikova  letná škola a každý 
deň niesol názov podľa aktivít, ktoré sme 
v  daný  deň  zrealizovali.  Naším  cieľom 
bolo vzbudiť v žiakoch  radosť pri  získa-
vaní a upevňovaní učiva, podporiť rozvoj  
praktických  zručností,  ako  aj  efektívne 
využiť ich voľný čas počas prázdnin. Celá 
letná škola bola zameraná na podporu tvo-
rivosti a  iniciatívnosti žiakov. Každý deň 
sme sa venovali  rôznym témam, v  rámci 
ktorých  si  žiaci  zopakovali    vedomosti 
získané počas školského roka. Pre žiakov 
sme pripravili na spestrenie aj dve poduja-
tia. Prvé bolo zábavné a náučné vystúpe-
nie  žongléra Kaukliara,  ktorý  žiakov  na-
učil nielen žonglovať, ale rýchlo a ľahko 
si  pripraviť  aj  pomôcky  na  žonglovanie. 
Druhým podujatím  bola  návšteva  zábav-
ného centra Atlantis, kde sa žiaci zážitko-

vým spôsobom oboznámili s fyzikálnymi, 
chemickými a inými dejmi prebiehajúcimi 
v prírode. Aktívne strávený  týždeň v  let-
nej  škole  priniesol  našim  žiakom  skvelé 
zážitky  a  ukázal  nové  možnosti  tráve-
nia  voľného  času.  Celý  týždeň  sa  niesol 
v priateľskej atmosfére a v dobrej nálade, 
dôkazom čoho  sú  aj  pozitívne ohlasy  od 
detí a rodičov.Veľká vďaka patrí všetkým 
pedagógom, ktorí pripravili na celý týždeň 
bohatý a náučný program, ale aj všetkým 
deťom, ktoré s radosťou a nadšením plnili 
všetky úlohy.

Naša  škola  sa  každoročne  zapája  do 
verejnej  zbierky  Biela  pastelka,  ktorá  aj 
vďaka  finančnej  pomoci  zlepšuje  životy 
ľudí so zrakovým postihnutím. Tentokrát 
však  kvôli  opatreniam  zbierka  na  našej 
škole neprebehla, ale na ľudí so zrakovým 
postihnutím sme nezabudli. Na hodinách 
etickej  výchovy  sa  žiaci  druhého  stupňa 
snažili  pomocou  hier  a  aktivít  vcítiť  do 
kože  slabozrakých  a  nevidiacich.  Žiaci 
počas skupinových prác okúsili, aké ťažké 
je zvládať sociálno-komunikačné aktivity, 
ak nám tento dôležitý zmysel chýba.

26.  september  je  vyhlásený  ako  Eu-
rópsky deň jazykov.  Cieľom tohto dňa je 
upozorniť na dôležitosť učenia sa jazykov, 
podporiť rozvoj viacjazyčnosti, jazykovej 
a  kultúrnej  rozmanitosti,  i  celoživotného 
vzdelávania.  Pri  tejto  príležitosti  si  žiaci 
8.A triedy pripravili pre svojich spolužia-
kov z 1. aj 2. stupňa rôzne kreatívne akti-
vity, ktorými priblížili význam tohto dňa. 
Žiaci  mali  možnosť  otestovať  si  svoje 
vedomosti v kvíze s európskou a jazyko-
vou  tematikou. Veríme, že získané  infor-
mácie  budú  pre  našich  žiakov  prospešné 
a podnietia ich k učeniu jazykov. Veď nie 
nadarmo  sa  hovorí: Koľko  jazykov  vieš, 
toľkokrát si človekom.

Vedenie školy
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Zo života ZŠ s MŠ Sándora Petőfiho s VJM

PRÍSPEVKY

Letná škola

Letné  mesiace  znamenajú  pre  deti 
prázdniny.  Napriek  tomu  sme  v  auguste 
na našej  škole  zorganizovali  letnú  školu, 
ktorej  cieľom  bolo,  aby  sme  teoretické 
učivo  osvojené  počas  online  výučby  do-
plnili  a  rozšírili  o    praktické  vedomosti. 
O  letnú  školu  bol  prekvapujúco  veľký 
záujem.  Pre  tridsať  detí  sme  zabezpečili 
celodenný dohľad, bohatý program, obed 
– všetko bezplatne (vďaka podpore minis-
terstva školstva). Počas týždňovej „letnej 

Nový školský rok začal

2. septembra sa uskutočnilo slávnostné 
otvorenie nového školského roka riaditeľ-
kou  školy  PaedDr. Katalin Takács  a  pri-
mátorom mesta Ing. Antonom Szabóom. 

V  septembri  boli  žiaci  našej  školy 
v  Galante,  kde  sa  vo Vlastivednom mú-
zeu  zúčastnili  interaktívnej  prednášky. 

Poslaním múzea je, aby zachovala kul-
túrne  dedičstvo  tohto  regiónu  a  aby  roz-
víjala  a  obohatila  poznatky  svojich  náv-
števníkov.  Návštevníci  si  môžu  pozrieť 
nielen stále expozície, ale i rôzne výstavy. 

Podstatou  interaktívnej  výstavy  pod 
názvom  „Bez  práce,  nie  sú  koláče“    je, 
aby predstavila život na dedine na prelo-
me 19. a 20. storočia. Žiaci sa porozprá-
vali so sprievodcom výstavy o vtedajších 
náčiniach, predmetoch, následne si pozreli 
výstavu, vyplnili pracovný zošit, ktorého 
súčasťou  boli  krížovka,  osemsmerov-
ka,  kvízy  a  iné  zábavno-náučné  úlohy.

Vyskúšali  si  mrvenie  kukurice,  prali 
v koryte, pílili drevo, šili, proste nahliadli 
do  každodennej  práce  svojich  prastarých 
rodičov. S novými zážitkami sa vrátili do-
mov.

Mgr. Katalin Balogh

školy“  deti  navštívili  Galantu,  aby  spo-
znali  históriu  múzea,  rímskokatolíckeho 
kostola  i  kaštieľa  Esterházyovcov,  a  aby 
i z blízka videli všetku tú vnútornú krásu 
jednotlivých  budov.  V  mestskej  knižnici 
sa  zatúlali  do  krásneho  sveta  rozprávok 
a  počas  čítania  zaujímavých  príbehov  sa 
hravo  naučili,  ako  sa  zorientovať  medzi 
knihami v takej inštitúcii ako je knižnica. 
V neďalekom Ekoparku Relax mali okrem 
športovania  aj možnosť pozorovať príro-
du:  spoznali  tu  žijúce  zvieratá,  rastliny, 
ktorých meno si veru museli viackrát pre-
čítať z informačných tabúľ. Staré náradia 
boli  pre  nich  hádankou,  dohadovali  sa  o 
tom, načo naši dedkovia používali to-kto-
ré  náradie.  Počas  „traktortúry“  si  veselo 
pozreli okolie,  les,  rajčinové a melónové 
polia, ktorých plody si na konci túry schu-
ti  vychutnali.  V  škole  sa  popri  rôznych 
kreatívnych  činnostiach  s  nimi  podelil 
o  svoje  zážitky  profesionálny  fotograf 
prírody, vďaka miestnej strednej škole sa 
deti  zoznámili  s  technickými  predmetmi 
používanými pri natáčaní filmov, členovia 
folklórnej  skupiny  Berkenye  sa  ich  hra-
vou formou snažili voviesť do sveta tanca. 
Môžeme skonštatovať, že letná škola obo-
hatila deti o množstvo nových poznatkov, 
a možno si ani nevšimli, že zábava, krea-
tívne činnosti slúžili hravému učeniu. 

PaedDr. Katalin Takács, riaditeľka školy
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Hudobný program 
pre najmenšie detičky

Záhradkári odmeňovali

PRÍSPEVKY

      Dňa  7.9.2020  navštívi-
li  členovia  výboru  MO  SZZ 
Sládkovičovo  -  tajomníčka 
p.  Ľubomíra  Košťányiová 
a predseda p. Ján Németh Ma-
terskú školu J. Dalloša a Špe-
ciálnu  školu  na Školskej  ulici 
212  v  Sládkovičove.  Účelom 
návštevy  bola  milá  udalosť  - 
odovzdanie  cien  účastníkom 
13.  ročníka  výtvarnej  súťaže 
roku  2020,  ktorú  vyhlasuje 
každoročne  RV  SZZ  Brati-
slava,  tohto  roku  s  tematikou 
,,Farebná  záhrada“.  Súťaž 
bola  vyhlásená  v  kategóriách 
MŠ,  ZŠ,  Základné  umelecké 
školy a Špeciálne školy. V ka-
tegórii  MŠ  sa  na  krásnom  4. 
mieste  umiestnila  Ninka Ale-

xandra Cisárová z MŠ J. Dal-
loša  a  v  kategórii  Špeciálne 
školy  sa  na  krásnom 5.mieste 
umiestnila Markétka Kukiová. 
Obidvom dievčatkám z úprim-
ného srdca gratulujeme, ďaku-
jeme za to, že svojimi prácami 
zviditeľnili seba, školy v Slád-
kovičove, v neposlednom rade 
aj MO SZZ ako aj pedagógov, 
ktorým  touto  cestou  ďakuje-
me, že sa pričinili o účasť detí 
na tejto súťaži. Ešte raz veľká 
vďaka  a  tešíme  sa  na  ďalšiu 
spoluprácu. 
    
  Ján Németh

Predseda MO SZZ Sládkovi-
čovo

Od  septembra  máme 
možnosť  znovu  „kolísať“ 
v Sládkovičove. Nadšenie je 
veľké  i  napriek  sprísneným 
podmienkam. 

„Ringató“-  kolísanka  je 
hudobno-výchovný program 
s  ochrannou  známkou. Me-
tódu  programu  vypracova-
la  Ilona  Gróh,  ktorá  tento 
program  založila.  Cieľ  je 
rôznorodý.  Na  jednej  stra-
ne ponúka  rodičom príklad, 
ako  môže  prebiehať  hu-
dobná  výchova  v  rodinách 
doma.  Na  druhej  strane  sa 
môžu  naučiť  riekanky,  hry 
pre  najmenšie  deti,  ľudo-
vé  a  komponované  piesne. 
Spoločná  hra  a  spev  je  zá-
žitkom  pre  dieťa  aj  rodiča. 
Na stretnutiach je harmonic-

ká  atmosféra,  čo  prispieva 
aj  k  prirodzenému  rozvoju 
dieťatka, veď už aj najmen-
šie  detičky  sú  veľmi  chyt-
ľavé  pre  hudbu  a  umenie. 
Program  je  určený  pre  deti 
od narodenia až do 3 rokov. 
Srdečne vás čakáme.

Vezmi  do  náručia,  kolíš 
a spievaj!

Ďalšie  informácie nájde-
te  na  facebookovej  stránke 
Ringató Diószeg.

Program  podporili:  Cse-
peredő program, Nemzetpo-
litikai Államtitkárság, Beth-
len Gábor Alapkezelő Zrt.

 
Gabriela Herczog

Peňažný príspevok 
pre seniorov

Mesto Sládkovičovo má aj 
v  tomto  roku  prichystané  pe-
ňažné príspevky pre všetkých, 
ktorí  v  roku  2020  dovŕšia  70 
rokov svojho života a starších. 

Peňažné príspevky sa budú 
vyplácať od 23. do 27. novem-
bra 2020 v pokladni mestské-
ho úradu občanom s minimál-
ne 2-ročným  trvalým pobytom 
v Sládkovičove. 

Je  potrebné  preukázať  sa 
občianskym  preukazom.  Kto 
si  zo  zdravotných  dôvodov 
nemôže  prevziať  peniaze, 
môže  tak  urobiť  ním  povere-
ná osoba. Aj v  tom prípade je 
potrebný  občiansky  preukaz 
dôchodcu.

Mgr. Silvia Michaleková

Úcta k seniorom nášho mesta

Organizácia  spojených ná-
rodov po prvýkrát, dňa 1. ok-
tóbra 1991 zorganizovala Me-
dzinárodný  deň  starších  osôb. 
Odvtedy sa každý  rok v  tento 
prvý  októbrový  deň  konajú 
na  celom  svete  rôzne  stretnu-
tia,  ktorých  cieľom  je  upria-
miť  pozornosť  spoločnosti  na 
starších  ľudí.  Medzinárodný 
deň  starších  osôb  je  o  senio-
roch, o úcte k nim. Naša úcta 
zahŕňa naše uznanie, podporu, 
lásku a vyjadrenie  toho, že sú 
užitočnými členmi spoločnosti 
a že ich potrebujeme. Na znak 
úcty k  starším  ľuďom organi-
zuje Komisia sociálna a byto-
vá pri MZ každý rok stretnutie 
seniorov  nášho  mesta.  Žiaľ, 
v tomto roku v dôsledku sve-
tovej  pandémie  koronavírusu 
sme museli prerušiť túto krás-
nu  tradíciu,  ale  to  nezname-
ná,  že  nemyslíme  na  svojich 
starších  spoluobčanov.  Každý 
deň sa snažíme dávať pozor na 
starších  ľudí,  snažíme  sa  ich 
pochopiť, snažíme sa vzájom-
ne uvidieť a nájsť v sebe to, čo 
je  hodnotné. Mladá  generácia 
sa narodí do  sveta  stvoreného 
svojimi predkami. Naša práca 
je  postavená  na  výsledkoch 
našich  predkov,  z  ich  vzo-
ru  čerpáme  silu  a  vieru. Veľa 
nám pomáhajú svojimi skúse-

nosťami a múdrosťou. Medzi-
národný  deň  starších  osôb  je 
vynikajúcou príležitosťou, aby 
sme  prehodnotili  náš  vzťah  a 
starostlivosť  k  nim.  Popri  na-
šej  každodennej  činnosti  sme 
náchylní  k  tomu,  aby  sme 
zabudli,  že  sme  im  dlžní  sta-
rostlivosť. Pritom naša pozor-
nosť  im  patrí  každý  deň  a  to 
nie  len  na  rodinnej  úrovni.  1. 
október  -  Medzinárodný  deň 
starších  osôb  je  vynikajúcou 
príležitosťou  na  to,  aby  sme 
pre  našich  milovaných  spra-
vili  tie  dávno odkladané veci. 
Stačí,  keď  konečne  zavoláme 
našim  starým  rodičom,  alebo 
sa opýtame staršej panej zo su-
sedstva,  či  niečo  nepotrebuje. 

V  mene  svojom  a  členov 
Komisie sociálnej a bytovej pri 
MsZ  pozdravujem  všetkých, 
ktorí už mnohé prežili, nabrali 
odborné  i  životné  skúsenos-
ti  a  niečo  v  živote  dokázali. 
Svojou  láskou  a  múdrosťou 
ste  nám  vždy  oporou.  Prajem 
vám, aby  ste  svoje dni prežili 
v dobrom zdraví a šťastí.

Ing. Boris Brunner
predseda Komisie sociálnej 

a bytovej 
pri MZ 
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Napísali o nás

Príbeh mladého darcu krvi

PRÍSPEVKY

Vážení  podporovatelia, 
priaznivci  Občianskeho zdru-
ženia  Hematit,  dovoľte    mi 
v  skratke  opísať  ako  som  sa 
dostal k darovaniu krvi, prečo 
to  robím  a  ako  som  sa  dostal 
ako 34-ročný k zlatej Jánskeho 
plakete.  

Volám sa Bc. Ladislav Ka-
puca, mám 34 rokov a som zo 
Sládkovičova.

Ako  mladý  človek  som 
vždy  chcel  pomáhať  druhým. 
Zlom  nastal  v  deň,  keď  sa 
ma  najlepší  kamarát  spýtal, 
či nejdem s ním na druhý deň 
darovať  krv.  Súhlasil  som,  že 
vyskúšam. Vtedy  som mal 22 
rokov.   Nikdy na  to  nezabud-
nem, bolo mi zle na odpadnu-
tie. Nevzdal som sa, lebo túžba 
pomôcť druhým bola na vyššej 
priečke  v mojom  živote.    Po-
tom nasledovalo ďalšie a ďal-
šie darovanie. Už mi nebolo až 
tak zle a veľmi milá sestrička, 

ktorá je pre mňa dodnes kama-
rátkou, mi veľmi pomohla ako 
sa  nebáť  ihly. Vždy  tak  super 
pichne,  že  to  ani  necítiť.  Po 
čase  som  dosiahol  10  odbe-
rov  a  získal  som  prvú  plake-
tu - bronzovú. Prevzal som ju 
5.12.2012.   Veľmi som sa po-
tešil, ale viac ma potešil pocit 
zo zachránených životov.  Čas 
plynul a už som zostal sám zo 
všetkých  kamarátov,  čo  sme 
chodili  darovať  krv.  Zostal 
som  smutný,  ale  nikdy  som 
sa  nevzdal.  Išiel  som  a  idem 
za  svojím  cieľom  pomáhať 
druhým,  ktorí  potrebujú moju 
krv. Nikdy neviete, kedy práve 
vy  alebo  vaši  blízki  budú  po-
trebovať  krv  na  záchranu  ži-
vota! 1.12.2014 som si prevzal 
striebornú Janského plaketu za 
20 odberov a teraz prišiel deň, 
keď  som  si  dňa  29.07.2020 
prevzal zlatú Janského plaketu 
za 40 odberov, čo  je 18  litrov 

krvi. Som veľmi rád, že aspoň 
takto  viem  pomôcť.  Rád  by 
som  povzbudil  mladšiu  gene-
ráciu k darovaniu krvi. Krv je 
vzácna a nenahraditeľná teku-
tina,  ktorej  nikdy  nie  je  dosť. 
Darujte  krv,  priatelia,  a  za-
chráňte život!

Ja určite v tejto pomoci bu-
dem pokračovať a ak sa chce-

te  pridať,  alebo  niečo  spýtať 
kľudne sa pýtajte.

Ďakujeme Bc. Ladislavovi 
Kapucovi  zo Sládkovičova  za 
jeho nezištnú pomoc.

Za OZ Hematit 
Kristína Lizáková 

a IldikóČambálová

Pri  štúdiu  v  maďarských  archívoch 
často  narazíme  na  veľmi  zaujímavé  no-
vinové články o dianí v našom meste za 
čias Rakúsko-Uhorska a 1. svetovej voj-
ny. Aj v  tých časoch  fungoval „bulvár“, 
aj  vtedy  sa  prepieralo,  ako  si  žijú  „ce-
lebrity“, písalo sa o zločinoch, preberali 
sa  svadby,  pohreby,  úspechy  i  pády  vý-
znamných osobností. 

Diószeg a Kuffnerovci nesporne pat-
rili do sféry záujmu médií a o dianí u nás 
sa písalo stále. Rozhodli sme sa preto pri-
praviť  sériu prepisov článkov z dobovej 
tlače,  aby  sme  pripomenuli  zašlú  slávu 
nášho mestečka a život našich predkov.    

Noviny Vadász-Lap  z  25.  novembra 
1894 napísali:

V Diószegu (Prešporská župa) ria-
diteľ tunajšej cukrovarníckej spoločnosti  
Karl Kuffner  v  dňoch 19.  a  20.  novem-
bra 1894 zorganizoval úspešný lov. Prvý 
deň  v  chotári  Diószeghu  a Mácsédu  15 
poľovníkov  počas  štyroch  hodín  zastre-
lilo 1 162 zajacov, 48  jarabíc  a  jedného 
bažanta  a  to  napriek  hustej  hmle,  ktorá 
ich pri  streľbe veľmi obmedzovala. Na-
priek tomu bola poľovačka veľmi úspeš-
ná. Takmer všetci poľovníci minuli svoje 
zásoby streliva, takže v ten deň napláno-
vaná  druhá,  menšia  honba,  musela  byť 
zrušená. 

Po poľovačke sa v priestoroch kaštie-
ľa v Diószegu, ktorý bol nádherne zaria-
dený  a    osvetlený  elektrickým svetlom  , 
konal noblesný obed, na ktorom hostiteľ 
a  jeho  „milovaniahodná“ manželka,    ro-
dená  grófka  Firmian,  urobili  všetko  pre 
to, aby sa ich hostia cítili pohodlne. 

Nasledujúci  deň  sa  spoločnosť  roz-
rástla  o  niekoľko  členov  a  poľovačka 
pokračovala  v  malom  lese  Diószeghu. 
V  niektorých  honoch  ulovili  123  bažan-

tov, 262 zajacov, 7 jarabíc, 13 králikov a 
3  iné  zvery. Okrem  hostiteľa  sa  lovu  sa 
zúčastnili: barón Aladár Fekete, barón La-
jos Clauer. József Róth, barón Pál Schey, 
generál  Nechwalsky,  barón  Ulirik  Berg, 
Károly a Béla Deutsch z Hatvanu, Gyula 
Ábrahámffy, pán Ephruszi, dr. Fries, farár 
Fehér, dr. Adolf Kohner a ďalší.

Eva Sudová



8 ŽS 4/2020PRÍSPEVKY

24-hodinové rybárske preteky Vincov les 2020

Slovakia Strongest Man 2020 na letisku v Sládkovičove

V  dňoch  22.-23.  augusta  2020  uspo-
riadala Miestna  organizácia  Slovenského 
rybárskeho  zväzu  24-hodinové  rybárske 
preteky na štrkovisku Vincov les, pričom 
predpredaj štartovných lístkov bol zabez-
pečený od januára 2020.  

V sobotu v čase od 07.00 h prebiehala 
prezentácia pretekárov, celkovo sa rybár-
skych   pretekov na štrkovisku Vincov les 
zúčastnilo 72 platiacich pretekárov. S po-
tešením sme zistili, že záujem o tieto pre-
teky stúpa, čo nás veľmi teší. 

Aj  tento  rok  sa  výbor  našej Miestnej 
organizácie  rozhodol  venovať  víťazom 
na prvých troch bodovaných miestach fi-
nančné odmeny vo výške od 100 do 300 
eur, pekné poháre, vecné ceny a diplomy.

Po  úvodnom  poučení  pretekárov  a 
losovaní  lovných miest sa o 08.00 h  jed-
notliví pretekári rozmiestnili na svoje lov-
né miesta a následne boli preteky o 09.00 
h odštartované. 

Hneď po otvorení pretekov o 09.06 h 
ulovil prvú bodovanú rybu  - kapra rybnič-
ného pán Andor Kádar,  za čo bol od uspo-
riadateľov  odmenený  chladeným  sektom 
a  soškou  rybára  za  prvú  ulovenú  rybu. 
Vzápätí  sa  rozbehol  ozajstný  rybársky 
kolotoč  úlovkov  a  nastala  pravá  súťažná 
atmosféra,  pričom sa každý z pretekárov 
snažil namiešať pre  ryby  to najlepšie kr-
mivo a  tak  ich prilákať na  lovné miesto, 
čo sa aj podarilo. Spolu bolo ulovených 62 

ks bodovaného kapra rybničného s váhou 
od 3 kg do 11,75 kg a celkovo 80 ks kapra 
rybničného o veľkosti do 50 cm.

Výbor MO  SRZ  Sládkovičovo  počas 
pretekov  zabezpečil  predaj  občerstvenia 
(pečená ryba, cigánska pečienka, čapova-
ná kofola  a  pivo),  kde  sa mohli  preteká-
ri, diváci a hostia do sýtosti najesť a na-
piť.  

V  nedeľu  23.08.2020  o  09.00  h  boli 
preteky ukončené a po  sčítaní výsledkov 
nasledovalo vyhodnotenie, pričom ocene-
ní boli prví traja rybári s najťažšou ulove-
nou rybou. Umiestnenie pretekárov od 1. 
miesta po 3. miesto bolo nasledovné:

1.  Vladimír SEKERA, Hosté,
     kapor 11,75 kg,
2.  Peter ONDRUŠEK, Sládkovičovo,                
     kapor   9,66 kg,
3.  Jozef BANÁŠ,   Hosté,  
     kapor   8,70 kg,

Všetky  informácie,  aktuality  ako  aj 
výsledky si môžu záujemcovia  pozrieť na 
FB mo srz sládkovicovo.

Na  záver  patrí  veľké  poďakovanie 
sponzorom  - Mesto  Sládkovičovo, Tech-
nické  služby  Sládkovičovo,  p.  Alexan-
der BENDE, p. Gabriel WEISS, p. Karol 
OSTROŽANSKÝ,  p.  Stanislav  KRÁ-
ĽOVIČ,  p.  Zsolt  KATONA  –  Rybárske 
potreby  Sládkovičovo,  Rybárske  potreby 
Nahod.sk Sereď, Rybárske potreby VAĎO 
Nové  Zámky,  spolupracovníkom  Miest-
nej  organizácie  Slovenského  rybárskeho 
zväzu v Sládkovičove a všetkým, ktorí sa 
pričinili  o  organizáciu  a  hladký  priebeh 
jednotlivých pretekov.

Za výbor MO SRZ Sládkovičovo 
Mgr. Peter Chrenko - tajomník

  

Občianske združenie Templars Slova-
kia zorganizovalo 25. júla 2020 na letisku 
v  Sládkovičove Majstrovstvá  Slovenska 
silných mužov - Slovakia Strongest Man 
2020, ktoré sa mali pôvodne konať 1.mája 
v rámci leteckého dňa, no kvôli pandémii 
koronavírusu  sa  tak nestalo. Súťažilo  sa 
v nosení  páru 135 kg kufrov, prevrátení 
400 kg pneumatiky, prenášaní 450 kg su-
per yoku,  v čelných drepoch s váhou 200 

kg, viking press a ťahaní kamióna s náve-
som.   Prihlásených bolo 10 súťažiacich, 
no  z  dôvodu  zranenia  sa  traja  nemohli 
zúčastniť.  Súbežne  sa  konala  súťaž  vo 
varení rôznych špecialít, nechýbali nafu-
kovacie  atrakcie  pre  deti  a  vyhliadkové 
lety. Ako  je  u  templárov  známe,  každú 
akciu spájajú s dobročinnosťou a nebolo 
tomu inak ani na tomto podujatí.  Zorga-
nizovali finančnú zbierku pre malého Ja-

kubka, ktorého liečba si vyžaduje nemalé 
finančné  prostriedky.   Minuloročný  titul 
Majstra Slovenska silných mužov si toh-
to roku obhájil František Piroš, 2. miesto 
získal a vícemajstrom sa stal Marek Tóth 
zo Sládkovičova. Víťazom srdečne gratu-
lujeme.

Ing. Zuzana Červenková
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Spoločenská kronika 
k 12.10.2020 Blahoželáme k oceneniu

„Kultúra“ v okolí Inovatechu

Navždy nás opustili:
Ignác Bugyi /75/ - 7.8.2020, 
Alžbeta Gubíniová /83/ - 14.8.2020,  
Oľga Dančová /79/ - 15.8.2020,  
Ján Augustín /72/ - 27.8.2020, 
Mária Nagyová /77/ - 16.9.2020,  
Otto Jónáš  /57/ - 21.9.2020, 
Ladislav Majtán /60/ - 29.9.2020
Terézia Hanzelová /78/ - 11.10.2020

Bývalí občania:
Priska Tóthová, rod. Belovičová /79/ - 
16.8.2020
Margita Benkovská, rod. Dualská /94/ - 
3.9.2020

PRÍSPEVKY
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Vážení  a  milí  spoluobčania,  verila 
som, že článkami nasledovného znenia ni-
kdy nebudem prispievať do novín, ale po-
maly neúnosná situácia ma k tomu priam 
donútila. O čo vlastne ide? 

V  centre  Sládkovičova  máme  krás-
nu  budovu,  ktorá  je  centrom  kultúrne-
ho  života. Čo  sa  však  deje  v  poslednom 
čase  v  okolí  tejto  budovy,  už  s  kultúrou 
vyspelého  národa  nemá  nič  spoločné. 
To, že sa tam stretávajú skupinky rôznych 
vekových kategórií a záujmov, nie je prob-
lém. Ten nastáva, keď sa začína ničiť ma-
jetok mesta a nás všetkých, a keď tam zo-
stávajú smeti, ktoré zázrakom nikomu ne-
patria, pritom každý vie, čo si tam prinie-
sol, ale z frajeriny to nechá na schodoch, 
pod lavičkou, na cestičke pre vozíčkarov. 
Špaky od cigariet sú pod všetkými lavič-
kami,  lebo k popolníku treba prejsť asi 6 

metrov, rozbité fľaše takmer po celom ná-
mestí, pokračujúc za budovou Inovatechu, 
kde  sa  nachádza ďalšia  podobná  zbierka 
plastových aj sklenených fliaš, sáčkov od 
čipsov, keksov... Dalo by sa toho popísať 
ešte veľmi veľa, ale týmto to ešte žiaľ ne-
končí.  Zaujímalo  by  ma,  akým  právom 
si  niektorí  zvolili  budovu  Inovatechu  za 
verejnú toaletu?! A netýka sa to len mla-
dých  (malých?) dievčat a chlapcov, ktorí 
vedome močia do okien Hrajkova, potom 
tí istí si na to miesto sadnú, zanechajú po 
sebe akoby náhodou plechovku od nápoja, 
sáčok od čipsov, veď to, že tam deň pred-
tým močili, už uschlo...? A smutné je, že 
toto robia aj dospelí a nie len pod rúškom 
tmy, ale za bieleho dňa, keď  je možnosť 
sa  zariadiť  aj  inak.  Určite  si  poviete, 
že  nemáme  verejné  toalety.  Mali  sme  a 
nie  raz!  Vždy  skončili  zdevastované!!! 

29. septembra sa uskutočnilo v Divad-
la Jána Palárika v Trnave slávnostné odo-
vzdávanie cien Trnavského samosprávne-
ho kraja. Ocenenie tento rok obdržal i Ale-
xander Vígh, umelecký vedúci citarového 

súboru Dió Héj v Sládkovičove za prínos 
v  oblasti  ľudovej  hudobnej  kultúry  a  za 
uchovávanie a šírenie folklórnych tradícií. 
Blahoželáme!

Mária Szabóová

Tak k tomuto len toľko vážení - všetci si 
uvedomme,  že  sme  ľudia  a  tak  by  sme 
sa aj mali správať. Každý nech začne od 
seba - myslím, že svoj dom si nikto neo-
cikáva, veľkú potrebu si nerobí pod okná, 
po dvore si nezahadzuje  fľaše a nerozbí-
ja  ich,  ...a zase by sa dalo  toho rozpísať. 
Poprosím aj rodičov, nech sa zaujímajú o 
to,  kde  chodia  ich deti,  čo  robia,  keď  sú 
s partiou vonku... Niektorí by žasli, keby 
videli  záznamy  z  kamier  Inovatechu. 
Ak sa situácia nezlepší,  tak sa budú tieto 
„priestupky“ riešiť prísnejšie, v spoluprá-
ci  s políciou.   Nechcem sa vyhrážať,  len 
chcem  aby  sme  sa  správali  zodpovedne, 
aby sme si z mesta nerobili smetisko (a už 
vôbec nie toaletu!!).

Ing. Viera Frantová, 
riaditeľka Inovatechu

Pohrebné služby 
od 1.10.2020

Oznamujeme  občanom,  že  od  1.  ok-
tóbra  2020  prevádzkuje  v  Sládkovičove 
pohrebnú službu a pohrebisko p. Molnár z 
Veľkých Úľan, ktorý má zároveň v prenáj-
me aj dom smútku. Kontakt na pohrebné 
služby  p. Molnára:  0905  639  026,  0907 
897 081.
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Spomíname

Už privial opäť čas, pre ktorý srdce puká zas. 

So zármutkom a večnými spomienkami v 
srdci sme si pripomenuli dňa 13. októbra 2020 
10. výročie úmrtia Štefana Daniho. 

manželka, synovia a dcéra s rodinami

Bolesťou unavený si tíško zaspal, 
zanechajúc všetkých a všetko, čo si mal rád. 
S tichou spomienkou ku hrobu chodíme 
a pri plameni sviečok na teba myslíme.

So smútkom v srdci sme si 25. septembra 
2020 pripomenuli 1. výročie úmrtia, čo nás 
navždy opustil náš milovaný manžel, otec, dedko 
a pradedko Vincent Horváth. 

S láskou spomína manželka a dcéry s 
rodinami.

Ťažko sa nám s tebou lúčilo, 
ťažko je nám bez teba žiť, 
láska však smrťou nekončí, 
v srdciach nám navždy zostaneš žiť.

Dňa 22. augusta 2020 uplynulo päť rokov, 
čo nás navždy opustil náš drahý manžel, otec a 
brat Róbert Botló. 

S láskou spomína smútiaca rodina.

Spomienku tichú dnes poslať ti chceme, 
objať ťa a povedať ako veľmi ťa milujeme. 
Chýbaš nám.... 

Dňa 22. septembra 2020 sme si pripomenuli 
10. výročie, ako nás navždy opustila naša 
milovaná svokra, babička a prababička 

Helena Mikešová.

 S láskou a vďakou spomínajú nevesta 
Gabika, vnúčatá Gabriel s Anetkou, Eva s 
Danielom a pravnúčatá Samko, Vivuška a 
Petra.

Smútiaca rodina úprimne ďakuje všetkým, 
ktorí sa zúčastnili poslednej rozlúčky s naším 
milým Jánom Augustínom, ktorý nás opustil 
27. augusta 2020. 

Ďakujeme všetkým za vence a kvetinové 
dary. 

manželka a synovia s rodinami

„Ako inak prekonať diaľku odlúčenia, 
než spomienkami.“

30. septembra 2020 sme si pripomenuli 20. 
výročie úmrtia Arpáda Kovácsa.

Dcéry s rodinami ďakujú za tichú 
spomienku.

„Čas plynie a nevráti, čo vzal, 
zostali len spomienky a v srdci žiaľ.“

Dňa 26. novembra 2020 uplynie 5 rokov od 
smrti nášho milovaného Júliusa Kovácsa.

S láskou spomínajú manželka Ildi, dcéra 
Kristína s deťmi, syn Boris s rodinou, ako 
i svokra, svokor a brat Zoli s rodinou.

Kto ste ho poznali, venujte mu tichú 
spomienku.

Dňa  18. septembra 2020 uplynul smutný 
rok, čo nás navždy opustil vo veku nedožitých 
77 rokov Jarolím Jursa. 

Všetkým, ktorí ste ho poznali, ďakujeme za 
tichú spomienku. 

manželka a syn

Dňa 18. júla 2020 nás navždy opustil bývalý 
občan nášho mesta Ján Samek. 

Kto ste ho poznali, venujte mu tichú 
spomienku. 

Ďakujeme všetkým za prejavy sústrasti a 
kvetinové dary, ktorými ste sa snažili zmierniť 
náš hlboký žiaľ. 

smútiaca rodina 
a spolužiaci zo ZDŠ Sládkovičovo

PRÍSPEVKY

S láskou v srdci si pripomíname 10. výročie 
našich drahých zosnulých Emmu Filovú, 
Vlastu Némethovú a Ladislava Pavloviča. 

Za celú rodinu spomína dcéra, sestra a 
švagriná Zlatka.
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„Az Ő szíve pihen, a miénk vérzik, a fájdalmat 
csak az élők érzik.”

Szomorú szívvel és emlékekkel telve 
emlékeztünk meg 2020. október 13-án, halálának 
10. évfordulóján szerettünkről, Štefan Daniról.

felesége, fiai és lánya családjukkal

„Az idő múlik, a fájdalom csak nő,
nem hoz enyhülést a múló idő. 
Sírodra hiába viszünk virágot,
Eltemettük veled az egész világot.”

Bánatos szívvel emlékeztünk meg 2020. 
szeptember 25-én, halálának 1. évfordulóján 
a szeretett férjről, édesapáról, nagyapáról és 
dédnagyapáról, Horváth Vincéről. 

Szeretettel emlékeznek felesége és lányai 
családjukkal. 

Amit a porba írunk, azt elfújja a szél, 
de amit a szívünkbe írunk az örökké él. 
A szívünkbe írtunk egy szót és egy nevet. 
A szó: Szeretlek! A név: A te neved!

2020. augusztus 22-én volt öt éve, hogy 
örökre itt hagyott bennünket a szeretett férj, 
édesapa és testvér, Botló Róbert. 

Szeretettel emlékezik a gyászoló család.

„Minden elmúlik, mint az álom 
Elröpül, mint a vándormadár, 
Csak az emlék marad meg a szívben, 
Halványan, mint a holdsugár.” 

(Friedrich Schiller)
2020. szeptember 22-én, halálának 10. 

évfordulóján szeretettel emlékezünk a drága 
anyósra, nagymamára és dédmamára, 

Mikeš Ilonára.
Szeretettel és hálával gondol rá menye, 

Gabika, unokái Gabriel és Anetka, Eva és 
Daniel, valamint dédunokái Samko, Vivuska és 
Petra. 

A gyászoló család őszinte szívvel köszöni 
mindazoknak, akik részt vettek szerettünk, 

Ján  Augustín búcsúztatásán, aki 2020. 
augusztus 27-én hagyott itt minket. 

Köszönjük a koszorúkat és a 
virágadományokat. 

felesége és fiai családjukkal

Csak az emlékek által lehet legyőzni 
a különválás távolságát. 

2020. szeptember 30-án, halálának 20. 
évfordulóján szerettünkre, Kovács Árpádra 
emlékeztünk.

Lányai családjukkal köszönik a csendes 
megemlékezést.

„Az idő múlik, de feledni nem lehet, csak meg 
kellett tanulni élni nélküled.”

2020. november 26-án, halálának 5. 
évfordulóján Kovács Gyulára emlékezünk.

Szeretettel emlékeznek: felesége Ildi, lánya, 
Krisztina gyermekeivel, fia, Boris családjával, 
valamint anyósa, apósa és testvére Zoli 
családjával.

Kérjük, szenteljenek emlékének egy néma 
pillanatot.

2020. szeptember 18-án volt egy éve, hogy 
életének 77. évében örökre itt hagyott minket 

Jarolím Jursa. 
Mindazok, akik ismerték, kérjük, 

szenteljenek emlékének egy néma pillanatot. 
Köszöni felesége és fia. 

2020. július 18-án örökre itt hagyott minket 
városunk volt lakosa, Ján Samek. 

Akik ismerték, kérjük, szenteljenek 
emlékének egy néma pillanatot. 

Köszönjük mindenkinek a részvét őszinte 
szavait és a virágadományokat, melyekkel 
enyhíteni próbálták mély fájdalmunkat. 

a gyászoló család 
és osztálytársai a diószegi alapiskolából 

Megemlékezések
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Haláluk 10. évfordulója alkalmából 
szívünk minden szeretetével gondolunk drága 
szeretteinkre: Emma Filovára, 
Vlasta Némethovára és Ladislav Pavlovičra. 

A család nevében emlékezik lánya, testvére 
és sógornője, Zlatka.
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következett. Díjazva az első három legna-
gyobb súlyú halat kifogó horgász volt.

Az  első  három  helyen  tehát  a  követ-
kező versenyzők végeztek:
1.  Vladimír Sekera, Geszt    
     11,75 kg ponty;
2.  Peter Ondrušek, Diószeg   
     9,66 kg ponty,
3.  Jozef Banáš, Geszt     
     8.70 kg ponty.

Minden információ, aktualitás és ered-
mény megtekinthető  a www.srzsladkovi-
covo.sk internetes oldalon, vagy a SzHSz 
DHSz FB-oldalán. 

Végezetül  nagy  köszönet  jár  támo-
gatóinknak,  akik  a  következők:  Diószeg 
Város,  a  Diószegi  Technikai  Szolgáltató 
Vállalat,  Bende  Sándor,  Weiss  Gábor, 
Karol  Ostrožanský,  Stanislav  Kráľovič, 
Katona Zsolt – horgászbolt Diószeg, hor-
gászkellékek boltja Nahod.sk Sereď, hor-
gászkellékek boltja VAĎO Nové Zámky, 
valamint a SzHSz Diószegi HSz munka-
társainak és mindenki másnak, aki hozzá-
járult  a  verseny  szervezéséhez  és  aka-    
dálymentes lebonyolításához. 

A SzHSz Diószegi HSz: 
Mgr. Peter Chrenko – titkár
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Huszonnégy órás horgászverseny a Vince-erdőben, 2020

Slovakia Stongest Man 2020 a diószegi repülőtéren

2020.  augusztus  22–23-án  a  Szlovák 
Horgász  Szövetség Diószegi Helyi  Szer-
vezete  (SzHSz  DHSz)  huszonnégy  órás 
horgászversenyt  rendezett  a  Vince-erdei 
kövecsesen,  melyre  a  startjegyek  már 
2020 januárjától biztosítottak voltak. 

Szombaton  7  órától  kezdetét  vette 
a  versenyzők  regisztrációja.  A  Vince-er-
dei  kövecsesen  megrendezett  versenyen 
összesen  72  fizető  versenyző  vett  részt. 
Megelégedéssel  állapítottuk  meg,  hogy 
a verseny iránti érdeklődés évről évre na-
gyobb, és ez nagy öröm számunkra.

Ebben az évben a helyi  szervezet ve-
zetősége úgy döntött, hogy az első három 
helyen végzett versenyzőnek 300 eurótól 
100  euróig  terjedő  összegű  jutalmat,  il-
letve serlegeket, tárgyi ajándékokat és ok-
leveleket ad.

A  versenyzők  rövid  útbaigazítása  és 
a  helyek  kisorsolása  után  8.00  órakor  az 
egyes  versenyzők  elfoglalták  a  kisorsolt 
horgászhelyüket,  és  ezt  követően  9.00 
órakor  elkezdődött  a  verseny.  A  rajtot 
követően  9  óra  6  perckor  Kádar  Andor 
úr kifogta  az  első pontot  érő halat –  egy 
pontyot, amit a rendezők egy hűtött pezs-
gővel, és az első halat kifogó horgásznak 
járó  szoborral  jutalmaztak.  Azon  nyom-
ban  beindult  az  igazi  horgászversengés, 
az  igazi  versenyhangulat,  amikor  is  a 

A Templars Slovakia Polgári Társulás 
2020. július 25-én rendezte meg a Szlová-
kiai  Erős Emberek Bajnokságát  –  a  Slo-
vakia Strongest Man 2020 versenyt, mely- 
re  eredetileg  május  1-jén,  a  repülőnap 
kísérőrendezvényeként  került  volna  sor, 
de  sajnos  a  koronavírus-járvány miatt  ez 
nem  valósulhatott  meg.  A  versenyzők  a 
következő  versenyszámokban  versenyez-
tek:  2x135  kg  bőrönd  cipelése,  400  kg 
gumiabroncs forgatása, 400 kilogrammos 

versenyzők igyekeztek a halak számára a 
legjobb tápot bekeverni, és így odacsalo-
gatni azokat a horgászhelyre, ami sikerült 
is. Összesen  kb.  62  darab  3–11,5  kg  sú-
lyú, illetve kb. 80 darab 50 cm hosszúságú 
pontyot sikerült kifogni.

A  verseny  során  a  SzHSz  Diószegi 
HSz  biztosította  a  frissítők  (sült  hal,  ci-
gánypecsenye, csapolt Kofola és sör) áru-
sítását, a büfében a versenyzők, nézők és 
vendégek bőségesen jóllakhattak.

2020. augusztus 23-án, vasárnap 9.00 
órakor fejeződött be a verseny, és az ered-
mények összeszámlálása után az értékelés 

járom háton való átvitele – superyok, gug-    
golás  200  kg  súllyal,  vikingnyomás,  ka-
mionhúzás.  Tíz  versenyző  jelentkezett  a 
versenybe,  de  sérülés miatt  hárman  nem 
vehettek  részt.  A  versennyel  egyidőben 
zajlott a különféle ínyencségek főzőverse-
nye, nem hiányoztak a légvárak és egyéb 
attrakciók  a  gyerekek  részére,  és  a  séta-
repülés  sem.  Ahogy  azt  a  templároknál 
már megszokhattuk, minden rendezvény-
hez  jótékonyság  is  kapcsolódik,  és  nem 

volt  ez  másképp  ezen  a  rendezvényen 
sem. Pénzgyűjtést szerveztek a kis Jakub 
részére,  akinek  gyógyíttatása  nem  kis 
anyagi  teherrel  jár.  A  győztes  František 
Piroš  lett,  aki  megvédte  tavalyi  Szlovák 
Bajnok címét, a 2. helyen a diószegi Ma-
rek Tóth végzett. A győzteseknek szívből 
gratulálunk.

Zuzana Červenková
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Közösségi krónika 
2020. október 12-ig
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Gratulálunk az elismeréshez

„Kultúra” az Inovatech környékén

Tisztelt és kedves polgártársaim,
abban bíztam, hogy a következő tartalmú 
cikket sohasem kell az újságba megírnom, 
de a lassan tarthatatlan helyzet erre kény- 
szerít.  Miről  is  van  szó?  Diószeg  köz-
pontjában van egy szép épületünk, amely 
a kulturális élet központja. Azonban, ami 
az utóbbi időben az épület környékén zaj-
lik,  már  semmiképpen  nem  kapcsolódik 
egy fejlett nemzet kultúrájához. 

Az, hogy különböző életkorúak és ér-        
deklődési  körűek  találkoznak  itt,  nem 
gond. A gond akkor jön elő, amikor a vá-
ros és mindannyiunk vagyonának megron-
gálása kezdődik, és ha ott marad a szemét, 
ami csodálatos módon senkihez nem  tar-
tozik,  mindamellett  mindenki  tudja,  mit 
hozott ide magával, de vagányságból ott-                                                                                
hagyja a  lépcsőn, a pad alatt, vagy a ke-
rekesszékesek  járdáján.  A  cigarettacsikk 
minden  pad  alatt  megtalálható,  mivel 
a hamutartó kb. 6 méterre van, széttörött 
üveg az egész  tér  területén megtalálható, 

Szeptember 29-én a nagyszombati Ján 
Palárik  Színházban  adták  át  az  idei  Na-
gyszombati Kerületi Önkormányzat Díjat. 
Ebben az évben a díjazottak között szere-
pelt Vígh Sándor, a Dió Héj citerazenekar 

A következő lapzárta 2020.11.30-án lesz. Írásaikat és hirdetéseiket a zuzana.cervenkova@sladkovicovo.sk e-mail címre 
várjuk, vagy az Inovaechben adhatók le. Elérhetőség: 0901 704 410
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Elhunytak:
Bugyi Ignác /75/ - 2020.8.7. 
Alžbeta Gubíniová /83/ - 2020.8.14.  
Oľga Dančová /79/ - 2020.8.15.  
Ján Augustín /72/ - 2020.8.27. 
Nagy Mária/77/ - 2020.9.16.  
Jónáš Otto /57/ - 2020.9.21. 
Ladislav Majtán /60/ - 2020.9.29.
Hanzel Terézia /78/ - 2020.10.11.

Volt lakosaink:
Priska Tóthová, szül. Belovičová /79/ - 
2020.8.16.
Benkovský Margit, szül. Dualsky /94/ - 
2020.9.3.

művészeti  vezetője  is,  aki  az  elismerést 
a népzene területén végzett munkájáért, és 
a  néphagyományok  megőrzéséért  és  ter-
jesztéséért kapta. Gratulálunk!

Szabó Mária

folytatva  az  Inovatech  épülete  mögött, 
ahol  hasonló  gyűjtemény  van  műanyag 
flakonból, üvegből, chipses, kekszes zacs- 
kóból...  sorolhatnám  tovább,  de  sajnos 
ezzel  nincs  vége  a  dolgoknak.  Nagyon 
érdekelne, milyen indíttatásból használják 
némelyek az Inovatech épületét nyilvános 
illemhelynek?!  És  ez  nem  csak  a  fiatal 
(kis?)lányokat  és fiúkat  érinti,  akik  tuda-
tosan  a  Hrajkovo  ablakába  vizelnek,  és 
ugyanők ezt követően arra a helyre ülnek, 
majd  mintegy  véletlenül  otthagyják  az 
italos  pléhdobozokat,  chipses  zacskókat, 
hiszen ahova egy nappal azelőtt vizeltek, 
mára már megszáradt?  És  ami  a  legszo-
morúbb,  hogy  ugyanezt  csinálják  a  fel-
nőttek, csak nem az éj  leple alatt, hanem 
fényes nappal,  amikor pedig más  lehető-
ség  is  van.  Biztosan  azt  mondják,  hogy 
nincsenek nyilvános  illemhelyek. Voltak, 
és  nem  is  egyszer!  Mindig  tönkretették 
őket!!!

Ehhez még annyit tennék hozzá, min-

denki tudatosítsa, hogy emberek vagyunk, 
és  úgy  is  kell  viselkednünk.  Mindenki 
kezdje  magától  –  úgy  gondolom,  hogy 
senki sem vizeli  le a házát, nem végzi el 
szükségét az ablaka alatt, az udvarán nem 
dobálja és  töri szét az üvegeket és sorol-
hatnám  tovább.  Megkérem  a  szülőket 
is,  érdeklődjenek  az  iránt,  merre  járnak 
gyermekeik,  mit  csinálnak,  hol  vannak 
a  bandájukkal.  Néhányan  nagyon  elcso-
dálkoznának,  ha  látnák  az  Inovatech  ka-
meráinak felvételeit. 

Ha a helyzet nem javul, ezeket a „sza-
bálysértéseket”  a  rendőrséggel  együtt-
működve  szigorúbban  fogjuk  kezelni. 
Nem  szeretnék  fenyegetőzni,  csak  azt 
szeretném,  ha  felelőségteljesebben  visel-
kednénk, hogy városunkból ne csináljunk 
szemétdombot  (és  illemhellyé  meg  vég- 
képp ne váljon!!!)

Ing.Viera Frantová, 
az Inovatech igazgatója
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A kertészek jutalmat osztottak Egy fiatal véradó 
története

2020.  szeptember  7-én  a  Szlovák 
Kiskertészek Diószegi Helyi Szervezete 
vezetőségének  tagjai  –  Ľubomíra  Koš- 
ťányiová titkár és Ján Németh elnök, el-
látogattak  a Dalloš  utcai  óvodába  és  az 
Iskola u. 212 sz. alatt működő Speciális 
Iskolába.  Látogatásuk  egy  kedves  ese- 
ményhez  kötődött  –  a  Szlovák  Kisker-
tészek  Pozsonyi  Regionális  Szervezete 
által  meghirdetett  rajzversenyben  részt- 
vevők jutalmazásáról volt szó. A 2020-as 
13. évfolyam témája a „Színes kert” volt. 
A verseny az óvodák, alapiskolák, művé-
szeti alapiskolák és speciális iskolák ka-
tegóriájában  zajlott. Az  óvodák  kategó-
riájában  a  4.  helyen  a Dalloš  lakótelepi 
óvoda óvodása Ninka Alexandra Cisáro-

A  Hematit  Polgári  Társulás  tisztelt 
támogatói  és  pártfogói,  engedjék  meg, 
hogy  röviden  leírjam,  miként  kerültem 
kapcsolatba a véradással, miért adok vért, 
és miért kaptam meg 34 évesen az arany 
Jánsky-plakettet.

Bc.  Ladislav  Kapucának  hívnak,  34 
éves, diószegi lakos vagyok. 

Fiatalemberként  mindig  másoknak 
akartam  segíteni.  A  fordulat  akkor  állt 
be  életemben,  amikor  a  legjobb  barátom 
egyik  nap  megkérdezte,  nincs-e  kedvem 
vele  másnap  vért  adni.  Beleegyeztem, 
hogy kipróbálom. Akkor 22 éves voltam. 
Soha nem felejtem el, milyen rosszul vol-
tam, azt hittem elájulok. Nem adtam  fel, 
mert  a  másoknak  való  segíteni  akarás 
erősebb volt bennem. Ezt újabb és újabb 
véradások  követték.  Már  nem  éreztem 
magam annyira rosszul, és egy kedves nő-
vérke,  aki máig  a  barátom,  nagyon  segí-
tett abban, hogy ne féljek a tűtől. Mindig 
olyan szuperül megszúr, hogy nem is ér-
zem. Egy idő után elértem a 10. véradást, 
és megkaptam az elő plakettet – bronzot. 
2012.  december  5-én  vehettem  át.  Nagy 
öröm  volt  ez  számomra,  de  sokkal  na-
gyobb örömet  jelentett a sok megmentett 
élet.  Az  idő  lassan  haladt,  és  az  összes 
barátom közül, akikkel vért adtam le, már 
csak  én  maradtam.  Szomorú  voltam,  de 
soha  nem  adtam  föl. Mindig  is  a mások 
megsegítése  volt  és  lesz  a  célom,  azoké 
az embereké, akiknek szüksége van az én 
véremre.  Soha  nem  tudhatják mikor  lesz 
szüksége  önöknek  vagy  közeli  hozzá-
tartozójuknak  az  életmentő  vérre!  2014. 
december  1-jén  vettem  át  a  20.  véradá-
sért  járó  ezüst  Jánsky-plakettet,  és  2020. 
július 29-én eljött az a nap  is, amikor az 
arany Jánsky-plakettet is megkaptam a 40. 
vérvételért, ami 18 liter vért jelent. Nagy 
öröm számomra, hogy legalább így segít- 
hetek.  Szeretném a fiatalabb  nemzedéket 
is a véradásra buzdítani. A vér értékes és 
pótolhatatlan  folyadék,  amiből  mindig   
hiány van. Adjanak vért barátaim, és életet 
menthetnek!

Én  egész  biztosan  folytatom  a  segít-
ségnyújtás  e  formáját,  és  ha  csatlakozni 
akarnak,  vagy  valamire  kíváncsiak,  csak 
kérdezzenek.

Köszönjük  a  diószegi  Bc.  Ladislav 
Kapucának az önzetlen segítséget.

A Hematit PT nevében 
Kristína Lizáková 

és Ildikó Čambálová

vá, míg a speciális iskolák kategóriájában 
az 5. helyen Markétka Kukiová végzett.  
Mindkét kislánynak szívből gratulálunk, 
köszönjük,  hogy munkájukkal  nemcsak 
önmagukat,  de  a  diószegi  iskolákat,  a 
helyi kiskertészeket és a pedagógusokat 
is képviselték, akiknek ezúton mondunk 
köszönetet azért, hogy a gyerekeket be-
vonták  ebbe  a  versenybe. Még  egyszer 
köszönjük,  és  örömmel  tekintünk  az 
újabb együttműködés elé. 

Ján Németh
Szlovák Kiskertészek Diószegi 

Helyi Szervezetének elnöke
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Rólunk írták 

„Gyí, paci, paripa, nem messze van Diószeg!”

Magyarországi  levéltári  kutatásaink 
során  gyakran  találkozunk  érdekes  újság-
cikkekel,  melyek  a  városunkban,  még  az 
Osztrák-Magyar  Monarchia,  illetve  az  I. 
világháború  idején  történt  eseményekről 
tudósítanak.  Ebben  az  időben  is  volt  bul-
vársajtó, akkor is pletykáltak arról, hogyan 
élnek  a  közismert  emberek  –  „celebek“, 
írtak  a  bűnesetekről,  esküvőkről,  temeté-
sekről,  a  jeles  személyiségek  sikereiről  és 
bukásáról. 

Diószeg  és  a Kuffnerek vitathatatlanul 
a médiák  érdeklődési  körébe  tartoztak,  és 
ezért a nálunk történtek állandó témái vol-
tak a tudósításoknak. Úgy döntöttünk, hogy 
a  korabeli  sajtóban  megjelent  cikkekből 
sorozatot készítünk, hogy városkánk letűnt 
fénykorára  és  elődeink  emlékére  emlé-
kezzünk.

Megjelent a  Vadász-Lap 1894. novem-
ber 25-én megjelent számában

„Diószeghen (Pozsonym.)  az  ottani 
czukorrészvénytársaság igazgatója, Kuffner 
Károly, nov. 19 és 20-án sikerült vadásza-
tot rendezett. Az első napon a diószeghi és 
mácsédi  határban  15  puskás  egy  pásztás 
hajtásban,  mely  négy  óra  hosszat  tartott 
1162 nyulat 48 foglyot és egy fáczánt lőtt: 
daczára  a  sürü  ködnek,  mely  a  lövésnél 
is  igen hátráltató  volt,  a  hajtás  a  legszebb 
rendben történt A hajtás végével majdnem 

Szeptembertől  ismét  „ringathatunk” 
Diószegen.  Bár  a  körülmények  rend-
hagyóak, a lelkesedés így is óriási.  A Rin-
gató  védjeggyel  ellátott  foglalkozás  kis-
gyermekes családoknak szóló zenei-neve-
lési program. A Ringató módszer alapítója 
és módszerének  kidolgozója Gróh  Ilona. 
A  foglalkozások  célja  többfelé  ágazik. 
Mintát adunk a szülőknek, hogyan történ-
het meg a zenei nevelés a családokban. Ér-
tékes zenei anyagot kapnak, mondókákat, 
ölbéli játékokat tanulhatnak. A közös játék 
és  éneklés  élményt  nyújt  a  gyereknek  és 
a  szülőnek  egyaránt.  A  foglalkozásokon 
az  oldott,  harmonikus  légkör  biztosítja 
a gyermek természetes fejlesztését, hiszen 
a  legkisebbek is már nagyon fogékonyak 
a zene és a művészetek iránt.

A  foglalkozások  ingyenesek. Minden 
kisgyermekes családot (gyermeket 0-tól 3 
éves korig) szeretettel várunk.

„VEDD ÖLBE, RINGASD, ÉNEKELJ!”
További  információkat  találhatnak 

a Ringató Diószeg Facebook-oldalán.
A  Ringató  a  Cseperedő  program, 

a  Nemzetpolitikai  Államtitkárság  és 
a Bethlen Gábor Alapkezelő Zrt. támoga-
tásával valósul meg.

  Herczog Gabriella

valamennyi  vadász  annyira  fogytán  volt  a 
töltényeknek,  hogy  a még  az  napra  terve-
zett volt kisebb hajtást el kellett hagyni. A 
vadászat után a villammal világított és gyö-
nyörűen berendezett diószeghi kastély  ter-
meiben pompás ebéd következett, melyen a 
házigazda és szeretetreméltó neje szül. gróf 
Firmian  Mária  mindent  elkövettek,  hogy 
vendégeik  jól  érezhessék  magukat.  Más-
nap  a  társaság  néhány  taggal  megszapo-
rodva,  szintén  kedvezőtlen  nedves  időben 

a  diószeghi  kis  erdőben  néhány  hajtásban 
123 fáczánt, 262 nyulat, 7 foglyot, 13 üregi 
nyulat és 3 egyéb vadat hozott teritékre .A 
vadászatokon‘a házigazdán kivül részt vet-
tek:  báró  Fekete Aladár,  br.  Clauer  Lajos. 
Róth József, br. Schey Pál, Nechwalsky tá-
bornok. br. Berg Dirik, hatvani Deutsch Ká-
roly és Béla, Ábrahámffy Gyula, Ephruszi 
ur,  dr.  Fries,  Fehér  plébános,  dr.  Kohner 
Adolf és többek.“

Eva Sudová 
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zunk,  akik  örömmel  és  lelkesedéssel  vé-
gezték el a feladatokat.

Iskolánk minden évben bekapcsolódik 
a „Biela pastelka/Fehér ceruza” országos 
jótékonysági  gyűjtésbe,  amely  az  anyagi 
támogatásoknak  köszönhetően  javítja  a 
vakok és gyengénlátók életét.  Idén azon-
ban  a  járványügyi  korlátozások  miatt 
a gyűjtés iskolánkon elmaradt, de a látás-
sérültekről nem feledkeztünk meg. Az eti-
kai nevelésen a felső tagozat tanulói a já-
tékok és aktivitások segítségével a gyen-
génlátók  és  vakok  helyzetébe  próbálták 
magukat  beleélni. A  tanulók  a  csoportos 
munka során megpróbálták, milyen nehéz 
megbirkózni  a  szociális-kommuniká-
ciós aktivitásokkal, ha ez a fontos érzék-
szervünk hiányzik. 

Szeptember  26-a  a  Nyelvek  Európai 
Napja.  A  nap  célja  felhívni  a  figyelmet 
a  nyelvek  elsajátításának  fontosságára, 
a  többnyelvűség,  a  nyelvi  és  kulturális 
sokszínűség  fejlesztésének,  az  egész  éle-
ten  át  tartó  tanulás  jelentőségének  hang-
súlyozására.  Ebből  az  alkalomból  a  8.A 
osztály tanulói az alsó és felső fokozatos 
tanulótársaik részére különféle kreatív te-
vékenységeket készítettek elő, melyekkel 
kiemelték  e  nap  jelentőségét. A  tanulók-
nak lehetőségük nyílt arra, hogy tudásukat 
az európai és nyelvi témában letesztelhes-
sék. Reméljük, hogy a megszerzett  tudás 
tanulóink javára válik, és a nyelvtanulásra 
ösztönzi  majd  őket.  Hiszen  nem  hiába 
mondja  a  mondás:  „Ahány  nyelvet  be- 
szélsz, annyi embert érsz!”

Az iskola vezetősége

4

 A Kuffner Károly Alapiskola és Óvoda életéből

ISKOLÁINK

Pár gondolat az új iskolai év kezdetén...
Mi, pedagógusok – s remélem a diákok 

is – örömmel vártuk a 2020/2021-es tanév 
kezdetét.  A  COVID-19  vírus  okozta  jár-        
vány miatt az elmúlt iskolai év során mind-                                                                          
annyiunknak  nehezebb  feltételek  mellett 
kellett  az  oktatási-nevelési  folyamatra  fel-
készülnünk, hogy biztosítani tudjuk a „táv- 
oktatást”.  Reménykedtünk  abban,  hogy 
a  megszokott  körülmények  között  tudjuk 
majd elfoglalni az iskolapadokat. A szünidő 
során új erőt gyűjtöttünk, hogy meg tudjunk 
majd birkózni az új tanév adta kihívásokkal. 

Az új  iskolai év ünnepélyes megnyitá-
sára az iskola udvarán két szakaszban került 
sor.  8.00  órakor  az  alsó  tagozat  számára, 
itt  Szabó Antal  polgármester,  valamint  az 
iskola  igazgatója  köszöntötte  elsősorban 
a kiselsősöket. Ebben az évben három első 
osztályunk nyílt  47  tanulóval.  9.00 órakor 
a  felső  tagozat  tanulóinak  ünnepélyes  ta-
névnyitójára került sor. A tanulók létszáma 
enyhén  emelkedett,  jelenleg  351  diákunk 
van, és ötre nőtt az  iskolai klub osztályai-
nak száma is. 

Nemcsak az új  tanulókat köszöntöttük, 
de az új pedagógusokat  is. A  tanítók sorát 
bővítette  a  két  angoltanár:  Mgr.  Daniela 
Pospíšová  és  Mgr.  Edita  Frantová,  a  ne-
velőnőkét Mgr. Katarína Tavaliová  és Bc. 
Claudia Rechtová.

Három új szaktanteremmel büszkélked-
hetünk, melyekre Diószeg Város  pénzbeli 
támogatást kapott, és melyeket ebben az év-
ben kezdünk el használni, konkrétan a ter-
mészettudományi  tanterem,  a  műhely  és 
a notebook tanterem. A szülők fa asztalokat 
és padokat vásároltak az iskola épülete elé, 
úgyhogy a kültéri oktatás három tanterem-
ben párhuzamosan zajlik majd.

Az iskola 21 szakkört kínál a tanulmányi 
utalványokon  keresztül,  és  nagyobb  szak-                                                                                     
köri kínálat van a szabadidőközpont által. 

Az  iskola  nemcsak  oktatást,  tantervet 
jelent, hanem a jó iskola egy élő szervezet, 
melyben  jó  emberi  kapcsolatok  vannak, 
ahol működik jogaink kölcsönös elismeré-
se, de elsőrendű kötelességeink tudatosítása 
is. Ilyen iskolává szeretnénk válni. 

Örömmel  várjuk  az  ügyes  elsősöket 
előkészítő  óvodával,  illetve  a  művészeti 
alapiskolával  való  együttműködést.  Nagy 
öröm számunkra a várossal, a szülő szövet-
séggel,  az  iskolatanáccsal  és  a  községben 
működő  társadalmi  szervezetekkel  való 
együttműködés. 

Mindenkinek  sok  sikert  kívánunk, 
hogy  ez  a  tanév  érdekes  projekteket, 
versenyeket,  játékokokat  hozzon,  hogy 
az  iskolát  játékként  éljük  meg,  örül-
jünk  a  társadalmi  és  sportrendezvé-
nyeknek,  hogy  az  iskolai  év  színes, 
vidám,  új  felfedezésekkel  teli  legyen.                                                                                                                                          
      PaedDr. Slávka Kramárová, iskolaigazgató

2020.  augusztus  24–28-a  között  is-
kolánkban  ismét  egyhetes  nyári  iskolát 
rendeztünk,  mely  a  SzK  Oktatásügyi 
Minisztériumának  támogatásból  valósult 
meg. Nyári  iskolánk  a Kuffneráčik nyári 
iskolája megnevezés alatt zajlott, és min-
den nap az aktuális napi tevékenység alap-
ján  lett  elnevezve.  Célunk  az  volt,  hogy 
a  tanulókban  felébresszük a  tudásvágyat, 
a  megszerzett  tudás  elmélyítését,  támo-
gassuk a gyakorlati készségek fejlesztését, 
illetve hatékonyan használjuk ki a szünidő 
adta szabadidőt. A nyári  iskola a  tanulók 
alkotó  és  kezdeményezőképességének 
támogatására  irányult.  Minden  nap  más 
témával  foglalkoztunk,  melyek  során 
a  tanulók  átismételték  az  iskolaév  alatt 
szerzett  ismereteiket.  Két  rendezvénnyel 
tettük  színesebbé  számukra  ezt  a  hetet. 
Az első Kaukliar zsonglőr szórakoztató és 
tanulságos fellépése volt. Nemcsak zsong- 
lőrködni  tanította  meg  a  gyerekeket,  de 
arra  is,  hogyan  készítsenek  gyorsan  és 
könnyedén zsonglőrködéshez használható 
eszközöket. A második rendezvény az At-
lantis szórakoztatóközpont meglátogatása 
volt, ahol a tanulók élmények segítségével 
ismerték meg a természetben zajló fiziká-
lis, kémiai és egyéb folyamatokat. A nyári 
iskolában  aktívan  eltöltött  hét  tanulóink 
számára rengeteg élményt adott, és meg-
mutatta a szabadidő eltöltésének új lehető-
ségeit. Az  egész  hét  baráti  légkörben  és 
jó hangulatban zajlott  le, amiről a gyere-
kektől  és  szülőktől  érkező visszajelzések 
is tanúskodnak. Nagy köszönet jár minden 
pedagógusnak,  akik  az  egész  hét  gazdag 
és  tanulságos  programját  előkészítették, 
valamint  a  gyerekeknek  is  hálával  tarto-
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A Petőfi Sándor MTNy Alapiskola tevékenységéről

ISKOLÁINK

Nyári iskola
A  nyári  hónapok  a  gyerekek  számá-

ra  a  vakációt  jelentik. Ennek  ellenére  is-
kolánkban  megszerveztük  az  augusztusi 
„nyári  iskolát”,  amelynek  célja  az  volt, 
hogy a járványhelyzet miatt kialakult onli-
ne oktatásban elsajátított elméleti anyagot 
a  gyerekek  gyakorlati  tudással  bővítsék 
ki.  Meglepően  nagy  volt  az  érdeklődés. 
Harminc  tanuló  számára  biztosítottunk 
egésznapos  felügyeletet,  gazdag  progra-
mot, ebédet – és mindezt díjmentesen (az 
oktatási minisztérium támogatásával). Az 
egyhetes „nyári  iskola” során gyerekeink 
ellátogattak  Galántára,  hogy  közelebbről 
megismerkedjenek a múzeum, a római ka-

Elkezdődött az új tanév...

Szeptember  2-án  sor  került  a  tanév-
nyitóra,  melyet  PaedDr.  Takács  Katalin 
igazgatónő és a polgármester, Szabó Antal 
mérnök nyitottak meg. 

Szeptemberben iskolánk diákjai a Ga-
lántai  Honismereti  Múzeumban  jártak, 
ahol interaktív előadáson vettek részt.

A múzeum küldetése, hogy megőrizze 
a régió kulturális örökségét, illetve, hogy 
fejlessze és gazdagítsa az odalátogatók is-
mereteit. A múzeumba látogatók nemcsak 
az  állandó  kiállításokat  tekinthetik  meg, 
hanem a szezonálisakat is.

Az  interaktív  kiállítás  az  „Aki  nem 
dolgozik, ne is egyék” címet viseli, mely- 
nek  lényege a  falusi élet bemutatása volt 
a 19–20.  század  fordulóján. A diákok el-
beszélgettek  a  tárlatvezetőkkel  az  akkori 
szerszámokról,  eszközökről,  majd  meg-
nézték  a  kiállítást,  illetve  a  kapott  mun-
kafüzetben is dolgoztak, melyben kereszt- 
rejtvény, kvíz és több szórakoztató feladat 
is volt.

Diákjaink  kipróbálhatták  többek 
között  a  kukoricamorzsolást,  teknőben 
mostak, fát fűrészeltek, varrtak, tehát déd-
szüleik  mindennapjaiba  nyertek  betekin-
tést. Élményekben gazdagon tértek haza.

Mgr. Balogh Katalin

tolikus  templom, és  az Esterházy-kastély 
történetével,  valamint  hogy  testközelből 
is rácsodálkozhassanak az egyes épületek 
belső  szépségeire. A  helyi  városi  könyv- 
tárban  elkalandozhattak  a  mesék  csodás 
világába, s az érdekes történetek olvasása 
közben  játékos  formában  tanulták  meg, 
hogyan tájékozódhatnak a könyvek között 
egy ilyen intézményben. A közelben talál-
ható Relax ökoparkban a sportolás mellett 
alkalmuk nyílt a természet megfigyelésére: 
megismerkedhettek  az  ott  élő  állatokkal, 
növényekkel – amelyek nevét bizony sok-
szor le kellett olvasniuk a feltüntetett név-
jegyekről. A  régi  szerszámok  felett  állva 
azt  találgatták,  hogy  mire  használhatták 
nagyapáink  egyiket-másikat.  A  „traktor-
túra”  során  pedig  vidáman  nézegették 
a  környéket,  az  erdőt,  a  paradicsom-  és 
görögdinnyeföldeket,  amelynek  termését 
a  túra  végeztével  jóízűen  kóstolgatták. 
Az  iskolában  a  sokféle  témájú  kreatív 
foglalkozás mellett megosztotta velük él-
ményeit egy profi  természetfotós, a helyi 
szakközépiskola jóvoltából megismerked-
hettek a filmezéskor használatos műszaki 
eszközökkel, a Berkenye néptáncegyüttes 
tagjai  pedig  játékos  formában  próbálták 
őket  bevezetni  a  tánc  világába.  Elmond- 
hatjuk,  hogy  a  nyári  iskola  valóban  sok 
ismerettel  tette gazdagabbá a gyerekeket, 
akik talán mindeközben észre sem vették, 
hogy  a  sok  szórakozás,  kreatív  foglalko-
zás mind a játékos tanulást szolgálta. 

PaedDr. Takács Katalin, iskolaigazgató
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A városi képviselő-testület tudomásul 
vette:

•  a 20.,  21.,  22.  és  a 23. ülés határoza-
tainak  teljesítéséről  szóló  jelentést, 
melyet  a  város  főellenőre  Ing.  Pavol 
Doval végzett el;

•  Diószeg  Város  adósságállományának 
helyzetéről és alakulásáról szóló jelen-
tést 2020. 8. 31-i keltezéssel, melyet a 
város főellenőre terjesztett elő.

A városi képviselő-testület megbízta:

•  Ing.  Pavol  Doval  főellenőrt,  a  2020-
as év második félévére betervezett el-
lenőrzések elvégzésével;

•  A város polgármesterét a Diószegi Ino-
vatech TI nem lakás célú helyiségeinek 
bérlését magába foglaló bérleti szerző-
dések megkötésével.

A városi képviselő-testület nem hagyta 
jóvá:

•  A J & J Property Invest, s.r.o. általános 
üzleti tervét – egy töltőállomás kiépíté-
sét és üzemeltetését Diószeg kataszteri 
területén, az ún. „Újhelyi dűlőben”.

Az ülés jegyzőkönyve teljes terjedel-
mében elolvasható a www.sladkovicovo.
sk honlapon.
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Tájékoztató a Diószegi Városi Képviselő-testület 
2020. szeptember 24-én megtartott 23. rendkívüli üléséről 

Tájékoztató a Diószegi Városi Képviselő-testület 
2020. szeptember 30-án megtartott 24. üléséről 

A városi képviselő-testület jóváhagyta:

•  a  23.  rendkívüli  önkormányzati  ülés 
napirendi pontjait;

•  vissza nem térítendő anyagi támogatá-
si  kérelem  benyújtását  a  „Smart  plán 

A városi képviselő-testület jóváhagyta:

•  a  24.  rendkívüli  önkormányzati  ülés 
napirendi pontjait;

•  kamatmentes  visszatérítendő  se-       
gély igénylését a SzK Pénzügyminisz-
tériumától  a  természetes  személyek 
jövedelméből  származó  adó  kiesé-
sének  kompenzálására  123  322  euró 
összegben; az adókiesést 2020-ban az 
országot elérő COVID-19 vírus miatti 
járványhelyzet okozta;

•  a  Diószegi VÖ mellett működő Kul-
turális  Bizottság  és  Sportbizottság 
javaslatát, mely a Diószeg Város költ-
ségvetéséből a 2020-as évre elkülöní-
tett  támogatások  8  550  euróval  való 
csökkentésére irányult;

•  a  Diószegi VÖ mellett működő Kul-
turális  Bizottság  javaslatát,  melyben 
Diószeg  Város  2020-as  költségveté-
séből  1  000  euró  összegű  támogatás 
elkülönítését  kéri  a  Dolnozemský 
evanjelik  Sládkovičovo  Polgári  Tár-
sulás  részére,  a  „Pitvarošské  nárečie/
Pitvarosi  tájszólás”  című  kiadvány 
megjelentetésére;

•  a  2020.  június  17-én  kelt,  176/MZ-
2020-as  határozat  hatálytalanítását, 
mellyel  jóváhagyták  az  egészségügyi 
központ bérlőinek azon kérelmét, mely-                                                                                           
ben a bérelt, illetve a közös helyiségek 
bérleti és használati díjának április hó-
napra 50%, május hónapra pedig 20%-
os csökkentését kérelmezték;

•  az egészségügyiközpont bérelt, illetve 
a közös helyiségek bérleti és használa-
ti díjának elengedését az április–június 
időszakra a bérlők kérelme alapján;

•  Diószeg Város 2020-as évi költségve-
tésének 3. sz. módosítását a költségve-
tés bevételi oldalának 99 023 eurós, a 
kiadási oldal 31 321 euró összegű meg-                                                                            
emelésével;

•  a  város  főellenőrének  tevékenységi 
tervezetét  a  2020-as  év  második  fé-
lévére;

•  Diószeg  Város  tulajdonának  eladását 
egyedi  elbírálás  okán  Ľudovít  G.  és 
feleségének 20,- euró/m2 eladási áron.

•  A halottasház bérlését és a temetkezési 
szolgáltatásokat  és  a  temetkezési  he-
lyek  gondozását magába  foglaló  bér-
leti és megbízási szerződés lezárását a 

Temetkezési szolgáltatások 
2020. 10. 1.-jétől

Értesítjük  a  lakosságot,  hogy  2020. 
október  1-jétől  a  temetkezési  szolgálta-
tásokat és a temetkezési helyek gondozá-
sát a nagyfödémesi Molnár úr végzi, aki 
egyúttal  a  halottas  ház  bérlője  is.  Him-
pánová  asszonnyal,  a  Sonáta  társaság 
ügyvezetőjével, 2020. szeptember 30-val 
megszűnt  a  bérleti  és megbízási  szerző-
dés.

Molnár úr elérhetősége: 0905 639 026, 
0907 897 081.

mesta  Sládkovičovo/Diószeg  okosvá-
ros-tervezete”  projektre,  a  projekt 
megvalósításának  biztosítása,  a  pro-
jekt  közös  finanszírozása  25  701,35 
euró összegben, ami a teljes költségek               
5%-a.

Az ülés jegyzőkönyve teljes terjede-
lemben elolvasható a www.sladkovicovo.
sk honlapon.

Mgr.  Euridika H.  –  SONÁTA  céggel 
megegyezés alapján 2020. szeptember 
30-i dátummal.

•  A  halottasház  bérlését  és  a  temetke-
zési  szolgáltatásokat és a  temetkezési 
helyek  gondozását  magában  foglaló 
meghatározott időre szóló (2020.10.1-
től  2020.  12.  31-ig)  bérleti  és  meg-
bízási  szerződés  megkötését  Ernest 
M.-mel (Nagyfödémes);

•  A  diószegi  halottasház  2021.1.1-től, 
5  éves  időtartamra  szóló  bérlésére  és 
a temetkezési szolgáltatások működte-
tésére, valamint a  temetkezési helyek 
gondozására  kiírt  nyilvános  kereske-
delmi versenytárgyalás feltételeit;

•  A Mgr. Marek B. után felszabadult há-
romszobás bérlakás kiutalását Nikole-
ta N.-nek 2020. 10.1-jével meghatáro-
zott időre – egy évre;

•  Az  Ondrej  K.  után  felszabadult  há-
romszobás bérlakás kiutalását Andrea 
D.-nek 2020. 11.1-jével meghatározott 
időre – egy évre;

•  Az  Andrea  D.  után  felszabadult 
egyszobás bérlakás kiutalását Eva H.-
nak  2020.  11.1-jével  meghatározott 
időre – egy évre;

•  A  Diószegi  Inovatech  TI  épületének 
helyiségeit bérlők bérleti szerződései-
nek kiegészítését;

•  Az  Inovatech  TI  nem  lakás  célú  he-
lyiségeinek  bérlését  magában  foglaló 
bérleti szerződések megkötését;

•  Nyilvános  kereskedelmi  versenytár-
gyalás  kihirdetését  a Diószeg  katasz-
teri  területén  lévő,  a  „C”  regiszterbe 
tartozó  2605/3  sz.  parcella  részének 
eladására;

•  a  2020. március  11-én  kelt,  155/MZ-
2020-as  határozat  hatálytalanítását, 
mellyel a Szlovák Földalap és Diószeg 
Város közti, a telkek tulajdoni jogának 
a  köz  érdekében  való  térítésmentes 
átruházásáról  szóló  szerződést  hagy-
ták jóvá;

•  a  Szlovák  Földalap  kezelésében  lévő 
telkek a köz érdekében való ingyenes 
átruházását  Diószeg  község  javára  a 
„Szennyvízhálózat  és  szennyvíztisztí-
tó állomás, Diószeg, Újhely” közhasz-
nú építkezés megvalósítása céljából. 
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Megemlékezés 1944. augusztus 29-ről

2020.  augusztus  28-án  ünnepi  koszo-
rúzással emlékeztek meg Diószeg lakosai 
a Szlovák Nemzeti Felkelés 76. évfordu-
lójáról. 

A  himnusz,  valamint  az  Alek  Barta-
loš  és  Balogh Katalin  által  előadott  ver-
sek  után,  Takács  Attila  önkormányzati 
képviselő  köszöntötte  az  egybegyűlteket, 
és  felkérte  Jozef  Janskýt,  az Antifasiszta 
Harcosok  Szövetsége  Kerületi  Válasz-
tmányának  elnökét  ünnepi  beszédének 
elmondására.  Beszédében Janský úr tisz-
teletét fejezte ki azon katonák és szlovák 
polgárok  irányába,  akik  bekapcsolódtak 

Tisztelet városunk idős polgárainak

Az  ENSZ  1991-ben  rendezte  meg 
először  az  Idősek  Világnapja  program-
sorozatát  október  elsején,  és  azóta  is 
minden  évben  ezen  a  napon  emlékeznek 
meg  a  világ  különböző  országaiban  az 
idős  emberekről.  Az  Idősek  Napja  az 
idős  emberekről,  az  ő  tiszteletükről  szól.  
Tiszteletünk  magába  foglalja  elfogadá-
sukat,  támogatásukat,  szeretetüket  és  an-
nak  kifejezését,  hogy  társadalmunknak 
ők is hasznos tagjai, és mindannyiunknak 
nagy szükségünk van rájuk. Ennek a tisz-
teletnek  a  kifejezéseképpen  rendezi  meg 
minden  évben  a  városi  képviselőtestület 
mellett  működő  szociális  és  lakásügyi 
bizottság  az  idősek  találkozóját  a mi  vá-
rosunkban  is.  Sajnos,  ebben  az  évben 
a  világjárvány miatt  nem  tudtuk  folytani 
ezt a szép hagyományt, de ez nem jelenti 
azt, hogy nem gondolunk  idős polgártár-
sainkra. A mindennapokban is igyekszünk 
odafigyelni  idős  társainkra,  törekszünk 
egymás megértésére, hogy lássuk meg és 
keressük egymásban az értékeset. A fiatal 
nemzedék az elődök által megalkotott vi-
lágba születik bele. Munkánkat az elődök 
eredményeire építve végezzük, és a tőlük 
látott mintából meríthetünk  erőt  és  hitet. 
Sokat  segítenek  nekünk  tapasztalataik  és 

bölcsességük átadásával.  Az idősek világ-
napja  jó  alkalom arra,  hogy  felülvizsgál-
juk a  feléjük  tanúsított, néha elmaradozó 
gondoskodásunkat.  A  mindennapi  teen-
dőink mellett sajnos hajlamosak vagyunk 
elfeledkezni  arról,  hogy  törődéssel  tarto-
zunk az idősek felé. Pedig a figyelem ki-
jár nekik mindennap, és nemcsak családi 
szinten. Október elseje az Idősek Nemzet-
közi Napja, kiváló alkalom arra, hogy a ré-
gen  halogatott  dolgokat  megtegyük  sze-
retteinkért. Az is elég, ha megejtjük vég-                                                                          
re  azt  a  régóta  húzott-halasztott  telefont 
a  nagyszülők  felé,  vagy  megkérdezzük 
a  szomszéd  idős  nénit,  nincs  e  szüksége 
valamire. A magam  és  a  szociális  és  la-
kásügyi bizottság tagjai nevében tisztelet-
tel köszöntöm  Önöket, akik hosszú évek 
munkáját,  tapasztalatát  tudhatják  maguk 
mögött. Szeretetükkel és bölcsességükkel 
mindig  a  rendelkezésünkre  állnak. Kívá-
nom Önöknek,  hogy  töltsék  boldogan  és 
jó egészségben a napjaikat!                  

Ing. Boris Brunner
a VÖ mellett működő szociális 

és lakásügyi bizottság elnöke

Szeniorok anyagi 
támogatása

Diószeg Város ebben az évben is anya-
gi támogatást készít elő mindazok számá-
ra, akik 2020-ban már betöltötték,  illetve 
töltik  be  70.  életévüket  és  az  idősebbek-
nek. 

A támogatás kifizetésére 2020. novem-
ber 23–27-e közt kerül sor a városi hivatal 
pénztárában mindazon személyek részére, 
akik legalább 2 éve állandó lakhellyel ren-
delkeznek Diószegen. 

A  támogatás  átvételéhez  szükséges 
a  személyi  igazolvány  felmutatása.  Aki 
egészségi okokból nem tudja személyesen 
átvenni  a  pénzt,  megteheti  azt  az  általa 
megbízott személy is. Ebben az esetben is 
szükség van a nyugdíjas személyi igazol-
ványára.

Mgr. Michalek Szilvia

a  területünket  birtokló  német  fasiszta 
hordák  elleni  harcba.  A  felkelés  leveré-
se  után  a  katonai  és  félkatonai  egységek 
partizánharcot  vívtak,  amelyek Németor-
szág  1945-ös  kapitulációját  követően  fe-
jeződtek be. Janský úr beszéde után Szabó 
Antal polgármester mondott beszédet, aki 
elmondta, hogy a SzNF-nek köszönhetően 
élünk  ma  demokratikus  körülmények 
között,  sajnos  azonban  a  fasizmus  még 
ma is  jelen van. Ezért felszólította a pol-
gárokat, hogy sose felejtsék el a Szlovák 
Nemzeti  Felkelés  üzenetét,  és  tisztelettel 
emlékezzenek meg azokról, akik életüket 

adták  a  fasiszta Németország  és Szlovák 
Állam  elleni  harcban.  Végezetül  köszö-
netet mondott az ünnepi megemlékezésen 
résztvevőknek. 

A beszédeket követően Az elesett for-
radalmárok indulójának kíséretében került 
sor az emléktáblák megkoszorúzására. 

Az  ünnepi  koszorúzást  követően  Ta-
kács  Attila  önkormányzati  képviselő 
megköszönte a jelenlévőknek a megemlé-
kezésen való részvételt. 

Zuzana Červenková
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Befejeződött a Diószegi Földműves 
Szövetkezet felszámolása 

A diószegi I. világháborús 
emlékmű felújítása

A Szlovák Köztársaság Kereskedelmi 
Közlönyében 2020.10.12-én, a K074307 
szám  alatt  tették  közzé  a  Pozsonyi 
Kerületi Bíróság közleményét, mely sze-
rint befejeződött a Diószegi Földműves 
Szövetkezet  felszámolása  (cégjegyzék 
száma:  00  678  996). A  felszámolásból 
származó  pénzeszközök  elosztása  után 
Diószeg Városnak 112.290,21 eurót kell 
kapnia.

A  Diószegi  FSZ  felszámolása 
a Pozsonyi Kerületi Bíróság 6K/3/1998-
924 számú döntése alapján 1998.12. 21-
én kezdődött. A felszámolási biztos Ing. 
Dušan Noskovič  lett,  ő  2017  elején  le-
mondott, igy a felszámolást JUDr. Peter 
Bojda fejezte be.

Nem voltunk megelégedve Ing. Du-
šan Noskovič munkájával, neki jól kiépí-
tett kapcsolatai voltak a kerületi bírósá-
gon, ahol a felesége a csődbíróság bírája 
volt.  Csak  így  történhetett  meg,  hogy 
a földműves szövetkezet vagyonát árve-
résen kívül a Pozsonyi Kerületi Bíróság 
beleegyezésével egyedi értékesítés során 
adták el. Összehasonlítva ez még mindig 
jobb, mint a Len- és Kendergyár á.v. va-
gyonának eladása során történt, akkor a 
csődbiztos a Pozsonyi Kerületi Bíróság 
jóváhagyása  után  a  Mečiar  korszakból 
ismert „közvetlen eladás előre kiválasz-
tott érdeklődőnek“ eljárást alkalmazta.

A 2012-es évtől számítva háromszor 
is voltam a Pozsonyi Kerületi Bíróságon, 
hogy  ott  a  felszámolás  iratait  tanulmá-
nyozzam. Az iratokról fényképmásolatot 
készítettünk,  és  annak  átolvasása  során 
merült  fel  a gyanú, hogy a  felszámolás 
nem  átlátható,  spekulatív  és  nem  szol-
gálja a hitelezők érdekeit.

A  Diószegi  FSZ  vagyonának  egy 
részét  a  Diószegi  Urbárium  ingatlanjai 
tették  ki.  A  restitúcióról  szóló  törvény 
értelmében a Diószegi Urbárium vagyo-

nát  képező  több mint  400  hektár  szán-
tóföld és belterületi  ingatlanok kerültek 
a  földműves  szövetkezet  tulajdonába. 
2010-ben, amikor a szántóföld nagy ré-
szét eladták, annak ára 0,30 eurótól 0,35 
euróig  terjedt,  eladása  során  1.200.000 
euró bevételhez juthatott volna a felszá-
molási  biztos.  Ahogy  már  említettem, 
ezen kívül belterületi ingatlanok, és más 
vagyona is volt a szövetkezetnek, ehhez 
képest  a  csődeljárás  során  értékesített 
vagyon értéke 710.077,81 euró volt, ami 
rendkívül alacsony, ez a tény is bizonyít- 
ja az eljárás spekulatív vezetéséről szóló 
állításomat.

A  felszámolási  biztos  felszólítása-
inkra  nem  válaszolt,  és  ami  meglepő, 
a  felszámolás  során  egyetlen  egyszer 
sem  hívta  össze  a  hitelezők  gyűlését. 
2016-ban  befejeződött  a  szövetkezet 
vagyonának eladása,  így  aztán nehezen 
fogadtuk  el  azt  a  tényt,  hogy  az  elosz-
tásról  szóló  bírósági  döntés  csak  most 
2020-ban született meg. Ugyanabban az 
évben  (2016) megszólítottam  a  szövet-
kezett  legnagyobb  hitelezőjét  a  Kon-
szolidációs  bank  Rt.-t,  és  közös  fellé-
pést  javasoltam. A  bank,  amely  átvette 
a  szövetkezet  állammal  szembeni  tar-
tozásait  az  együttműködést  elhárította 
azzal  az  indoklással, hogy ők elégedet-
tek  Ing.  Dušan  Noskovič,  csődbiztos 
munkájával. A Konszolidációs bank Rt. 
központi  nyilvántartásában  2017-ben 
még  574.224  eurós  tartozását  tartották 
számon  a Diószegi  FSZ-nek,  2020-ban 
ez  a  tartozás  a  nyilvántartásban  már 
nem szerepel. Mi történhetett? Ezt nem 
tudjuk,  minket  főleg  a  város  kintlevő-
sége érdekel,  amelyet most, 22 év után 
végre kiegyenlítenek.

Szabó Antal 
polgármester

A  diószegi  I.  világháborús  emlékmű 
felújításának  első  szakasza  befejeződött. 
A szobor és talapzatának felújítása 2018-
ban kezdődött. A munkák elkezdése előtt 
felmérték annak állapotát, elkészült a fel- 
újításhoz  szükséges  tervdokumentáció, 
megtörténtek a szükséges mérések és vizs-  
gálatok. Nedvesség mérések után felújítás-                                                                         
ra  szakosodott  szakembereket  hívtunk, 
akik jóváhagyták a felújítás módját és me-
netét. Az  eredeti  műkő  eltávolítása  után 
elkészült a talapzat injekciózása és annak 
vegyi kezelése, amely arra hivatott, hogy 
biztosítsa az eredeti szerkezet szilárdságá-
nak növelését, és az új rétegek tapadását. 
A  legnagyobb problémák az új műkő ki-
vitelezése  során  adódtak.  Az  első  alvál-
lalkozót  visszahívattuk,  és  új  alvállalko-
zókat kerestünk. A minta készítések után 
a műkőkészítés új alvállalkozója a szeredi 
Renova – ART Kft. lett. Közben elkészült 
az új műkő, és az állványozás szétszedé-
se után csak a zászlótartó rúd elhelyezése 
maradt  hátra.  Jelenleg  folyamatban  van 
a felújítás második szakaszának előkészí-
tése. A szobrot övező új kerítés, és a szo-
borhoz  vezető  járda  kiépítése  vár  ránk. 
A  Diószegi  Élet  legközelebbi  számában 
majd a szobrászról, és az  I. világháborús 
emlékmű ünnepélyes felavatásáról írunk

Szabó Antal, polgármester


